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روزنامه صبح ایران

وکیل متهم اصلی پرونده فساد نفتی  خبرداد

شکایت بابک زنجانی از جعبه سیاه

انتقاد سیدرضا اکرمی از هجمه  به ظریف:

غیرمنصفانه  مخالفت نکنیم 
جلسه محسن هاشمی با وزیر اطلاعات

مهدی مطهرنیا مطرح کرد؛ 

تلاش برای حذف ظریف به واسطه 
اثرگذاری او بر فضای انتخابات است

ظریف:  حق ترک برجام را داریم

احتمال بازگشت 
به غنی سازی 

و  کارشناسان  گفت:  الملل  بین  روابط  استاد  یک 
نخبگان  داخلی در سخنرانی ها بر وجود فساد اقتصادی 
اینکه  دارند.  اذعان  متعدد  پولشویی های  قالب  در 
امور خارجه را  بیان پولشویی وزیر  بهانه  به  بخواهیم 
تحت فشار قرار داده و استیضاح نماییم بسیار آشکارا 
تنها بهانه برای حذف ظریف از صحنه سیاست به واسطه 
اثرگذاری های محتمل او بر فضای انتخابات تلقی می شود 
و از این جهت یک بازی سیاسی نخ نما در عملکرد چند 

دهه جناح های سیاسی در ایران محسوب می شود.  
مهدی مطهرنیا در خصوص فشارهای فزاینده بر وزیر 
امور خارجه در هفته های اخیر نیز گفت: نظام جمهوری 
اسلامی و ساختار قدرت موجود دولت خود یک ساختار 
حاشیه ای در نظام جمهوری اسلامی ایران تلقی می شود. 
به این معنا که دولت تنها دستگاه دیپلماسی را به عهده 
دارد و نه دستگاه سیاست خارجی را و لذا بیرون از ایران 

اگرچه دولت به عنوان نماینده ملت ایران ...
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سرپرست استانداری قم با بیان اینکه بسیج وابسته به هیچ حزب و گروهی نیست گفت: موفقیت 
های کشور در عرصه های گوناگون نتیجه ی تفکر بسیجی است. سید محمدرضا هاشمی روز شنبه 
در نشست با مدیران بسیج ادارات که به مناسبت هفته بسیج در سالن امام جواد)ع(استانداری 
برگزار شد، طی سخنانی دستاوردهای 40 ساله انقلاب اسلامی را نتیجه روحیه و تفکر بسیجی 
مسئولان نظام دانست. وی با بیان این که موفقیت در جنگ هشت ساله تحمیلی بدون همدلی و 
وحدت ملت ایران و مشارکت همه مردم محقق نمی شد، افزود: در مقطع فعلی و در جنگ اقتصادی 
که در پیش داریم نیز بایستی همه ظرفیت های مردمی را فعال نماییم. وی حمایت دولت تدبیر و امید 
از تفکر بسیج را نیز مورد توجه قرار داد و گفت:  در بخش های مختلف سیاسی فرهنگی و اقتصادی 

دولت با مشارکت نیروهای بسیجی خدمات بسیار خوبی را به مردم ارائه داده است...

مسئول دبیرخانه کانون  های فرهنگی هنری مساجد قم، با اذعان به وجود موازی کاری در 
مساجد گفت: شورای عالی انقلاب فرهنگی ساز و کاری برای حذف موازی کاری را دراین مکان 
های مقدس تدوین کرده ولی تا کنون این موضوع اجرایی نشده است. حجت الاسلام والمسلمین 
سعید روحانی افزود: بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی باید جلسه هایی مشترک با 
حضور تمام دستگاه های فعال در مساجد به دبیری دبیرخانه کانون  های فرهنگی هنری مساجد 
تشکیل و پس از برنامه ریزی و تدوین برنامه های دستگاه های مختلف در قالب یک برنامه مشترک 
در مساجد اجرایی شود ولی تاکنون چنین اقدامی صورت نگرفته است.وی با اشاره به مصوبه شورای 
عالی انقلاب فرهنگی به منظور احیای نقش واقعی فرهنگی و تبلیغی مساجد در اواخر سال 1371 و 

تشکیل کانون های فرهنگی هنری در مساجد کشور در راستای این مصوبه...

سرپرست استانداری قم:

بسیج وابسته به هیچ 
حزب و گروهی نیست

مسئول دبیرخانه کانون های مساجد استان قم:

موازی کاری در مساجد 
باید کنار گذاشته شود

رییـس جمهـوری گفـت: حاضریـم بـا همـه تـوان از منافع 
مردم عربسـتان در برابر تروریسـم و دشـمن منطقه و ابرقدرت 
هـا دفـاع کنیـم، همانطـور که به کمـک مـردم عراق، سـوریه، 
افغانسـتان و یمـن شـتافتیم و از شـما 450 میلیـارد دلار هـم 
نمـی خواهیـم و به شـما اهانت هم نمـی کنیم. حجت الاسـلام 
و المسـلمین »حسـن روحانـی« روز شـنبه در سـی و دومیـن 
کنفرانـس بیـن المللـی وحدت اسـلامی با طـرح این سـوال ...

دادستان عمومی و انقلاب تهران گفت: هفته گذشته کیفرخواست 
شهرام جزایری صادر شد و به دادگاه ارسال می شود.عباس جعفری 
دولت آبادی هم چنین افزود: کیفرخواست پرونده عراقچی معاون 
ارزی رئیس کل سابق بانک مرکزی و آقاخان نیز صادر شد.وی در 
خصوص پرونده های مرتبط با ارز نیز اظهار کرد: برخی مردم قصد 
فروش ارز را دارند اما صرافی ها زیر قیمت خریداری می کنند که ما 

درخواست مان از رئیس کل بانک مرکزی این است ...

رئیس جمهور در کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی:

حاضریم بدون توهین و دلار از 
منافع مردم عربستان دفاع کنیم 

دادستان تهران خبر داد

صدور کیفرخواست برای 
جزایری، عراقچی و آقاخان
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آمریکا غلط می کند 
که ملت ایران را تهدید کند

رهبر انقلاب در دیدار مسئولان نظام، مهمانان کنفرانس وحدت و قشرهای مختلف مردم:

40سال مقاومت کرده ایم و پیروز شده ایم

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

88

بسیج شجرة طیبّه و درخت تناور و پرثمری است که شکوفه های آن بوی بهار وصل و طراوات تعیین و حدیث عشق می دهد.
 »امام خمینی)ره(«
 انقلاب اسلامی ریزش ها و رویش های بسیاری داشت؛ یکی از رویش های انقلاب جوانانی بودند که برای اسلام و دفاع از ارزش های اسلامی و ملی 
جان خود را بر کف دستان خود قرار داده و مقابل دشمن متجاوز ایستادند. تدبیر امام راحل)ره( در تشکیل شجره طیبه بسیج برای ساماندهی و 
شکل دهی به ارتشی مردمی و 20 میلیونی نیز از رویش های افتخارآفرین انقلاب است. بسیج همواره از ابتدای دوران تشکیل و در طول دوران انقلاب 
اسلامی به عنوان یک نهاد کاملا مردمی در عرصه های مختلف دفاعی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و... به ایفای نقش موثر پرداخته است و امروز 
همگان بر این سخن بنیان گذار نظام اسلامی تاکید می کنند که تشکیل بسیج در نظام جمهوری اسلامی ایران یقیناً از برکات و الطاف جلیة خداوند 
تعالی بود که بر ملت عزیز و انقلاب اسلامی ایران ارزانی شد.به تدبیر امام راحل)ره( و با تیزبینی و هوشمندی رهبر معظم انقلاب اسلامی، بسیج در 
دوران قریب به 40 ساله انقلاب همواره موثر عمل کرده است؛ در دوران جنگ تحمیلی در عرصه دفاع از کشور، در دوران جنگ نرم و مقابله فرهنگی 
در عرصه جهاد فرهنگی و امروز نیز در جنگ تمام عیار اقتصادی شاهد حرکت مجاهدانه بسیج برای توسعه اقتصادی کشور هستیم. امروز نظام مقدس 
جمهوری اسلامی اما، بیش از هر زمان دیگری به روحیه بسیجی نیازمند است و برای جلوگیری از ضربه های اقتصادی و خنثی شدن توطئه های شوم 
دشمنان تنها با روحیه بسیجی و تکیه بر توان داخلی می توان دشمن  را مایوس کرد و حضور خیل عظیم جوانان و دلسوزان و در یک کلام بسیجیان، 
در عرصه های سازندگی و اقتصادی و خدمت به محرومان در همین مسیر است که باید آن را به تمام جامعه تسری داد تا بتوان شاهد روحیه همکاری، 
همدلی، امید و ایمان به آینده بود.اینجانب ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان جان بر کف دفاع مقدس، شهدای مدافع حریم اهل بیت)ع(، 
جانبازان و ایثارگران و امام شهدا، فرارسیدن هفته بسیج، که فرصتی برای ترویج فرهنگ بسیجی در جامعه است، را گرامی  داشته و امید است تحت 
عنایات حضرت ولیعصر مهدی موعود)عج( و با رهبری رهبر معظم انقلاب حضرت آیت الله العظمی خامنه ای)مدظله العالی( شاهد رشد، بالندگی و 

توفیق روزافزون نظام مقدس جمهوری اسلامی و زوال و نابودی دشمنان اسلام و نظام اسلامی باشیم.

پیام شهردار قم به مناسبت هفته بسیج

دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد- شهردار قم
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ایران پسا تحریم؛ از برتری 
حقوقی و سیاسی تا شانس

روزهای بعد از آبان 1397 هر چند قرار بود روزهای 
سخت جمهوری اسلامی ایران باشد و در حالی که دنده 
های کشورمان زیر بار » شدیدترین تحریم های بی سابقه 

آمریکا در طول تاریخ« خرد می شود، آمریکای ترامپ و متحدان منطقه ای اش به 
ویژه عربستان، پیروزی های سیاسی خود را جشن بگیرند و موضع خود را در برابر 
ایران هر چه بیشتر تقویت کنند، اما اوضاع آنگونه که دشمنان ایران تصور می کردند 

پیش نرفت. 
دونالد ترامپ که از همان ابتدای رسیدن به قدرت با ژست مقابله سرسختانه با ایران 
و برجام کارش را آغاز کرد، حال با واقعیت های عالم سیاست و روابط بین الملل مواجه 
شده و سرعت ترک تازی هایش را کم کرده است. رییس جمهور آمریکا که مشی 
سیاسی اش بر این اساس قرار گرفته که ابتدا حرفی را بزند و بعد با فشار مشاورانش به 
تبعات آنها فکر کند، از یکسو با امکان افزایش قیمت نفت در صورت به صفر رساندن 
صادرات نفتی ایران مواجه شد و از موضعش عقب نشینی کرد و از سوی دیگر در 
انتخابات کنگره، حزب متبوعش )جمهوری خواهان( در مجلس نمایندگان اکثریت را 
از دست داد و حال ترامپ با دموکرات هایی مواجه است که با بسیاری از سیاست های 
او از جمله در مورد خروج از برجام و ادامه حمایت از عربستان در جنگ یمن موافق 
نیستند. همچنین در سفر اخیر ترامپ به فرانسه برای بزرگداشت قربانیان جنگ جهانی 
اول نیز، متن سخنرانی مقامات اروپایی و توئیت های خصمانه ای که بین مهمان و 
میزبان رد و بدل شد، از شکاف عمیق و گسترده ای پرده برداشت که نشان از اختلافات 
استراتژیک به جای اتحاد استراتژیک در دو سوی آتلانتیک دارد.از سوی دیگر دشمن 
و رقیب منطقه ای ایران یعنی عربستان سعودی نیز در بحرانی که شاید بتوان آن را 
بزرگترین افتضاح سیاسی تاریخ نام نهاد، دست و پا می زند. بن سلمان که رویای 
پادشاهی در داخل کشور عربستان و برتری و سروری در حوزه خاورمیانه و خلیج 
فارس را در سر داشت، حال باید برای زنده و آزاد ماندن دعا کند؛ چرا که با اخباری از 
سوی سازمان سیا و رسانه های قدرتمند آمریکا مواجه شده که او را به عنوان مسبب 
و آمر اصلی قتل جمال خاشقچی، روزنامه نگار منتقد معرفی کنند. ضلع دیگر دشمنی 
با جمهوری اسلامی ایران، یعنی رژیم صهیونیستی نیز که مدتهاست به خاطر مواضع 
سرسختانه دونالد ترامپ علیه ایران و بازگشت تحریم ها علیه کشورمان خوشحالی می 
کند و در پوست خود نمی گنجد، بعد از یک نبرد موشکی متقابل با حماس و پذیرش 
آتش بس، با استعفای وزیر دفاع، درخواست برگزاری انتخابات زود هنگام و نوعی 
بحران داخلی مواجه شده است. با استعفای وزیر دفاع و کنار رفتن حزب او از ائتلاف با 
کابینه، اکنون حزب نتانیاهو تنها 61 کرسی از 120 کرسی مجلس را در اختیار دارد 
و کنار کشیدن هر کدام از احزاب ائتلافی منجر به سقوط دولت او خواهد شد.از این 
رو می توان گفت در کنار رایزنی ها و تلاش های دیپلماتیک کادر وزارت خارجه ایران 
که توانسته اند در چند ماه اخیر حمایت اتحادیه اروپا و سایر کشورهای قدرتمند را 
جلب و آنها را به موضع گیری و ایستادگی در مقابل تحریم های ظالمانه آمریکا وادار 
کنند، به نوعی شانس نیز با ایران یار بوده و سیر حوادث منطقه ای و بین المللی به 
نفع ایران رقم خورده است. در مقطعی که قرار بود جمهوری اسلامی ایران سخت ترین 
فشارهای بین المللی را تحمل کند و در برابر قدرتهای جهانی و البته رقبای منطقه 
ای تسلیم شود، قدرت های جهانی خود با یکدیگر درگیر شده اند، رقبای منطقه ای 
ایران در عرصه داخلی با مشکلات و بحران های سیاسی عدیده ای روبرو هستند و 
در یک کلام، مثلث دشمنی با ایران متشکل از آمریکا-عربستان- رژیم صهیونیستی، 
با اضلاعی لرزان در حال اضمحلال است. در چنین شرایطی هر چند به نظر می رسد 
سد رویارویی با ایران خود دچار ترک های اساسی شده است، اما نمی توان انکار کرد 
که جمهوری اسلامی ایران نیز علی رغم پایبندی به تعهدات برجامی خود تحت فشار 
و تحریم های ظالمانه ای قرار گرفته که تأثیر خود را بر بخش های مختلف از اقتصاد 
و مبادلات تجاری گرفته تا تأمین غذا و دارو گذاشته اند. عقب افتادن مکرر سازو کار 
مالی اتحادیه اروپا و نپذیرفتن میزبانی این سازکار از سوی بلژیک، لوکزامبورگ و اتریش 
و عدم همراهی کامل و همه جانبه کشورهایی مثل روسیه و چین در رفع مشکلات 
تحریمی ایران نیز مسائلی هستند که نمی توان از آنها چشم پوشی کرد.از این رو هر 
چند چرخ اقتصاد و تجارت بین الملل در وضعیت کنونی به نفع ایران نمی چرخد، اما با 
توجه به حمایت های سیاسی بین المللی از ایران، تأکید آژانس بین المللی انرژی اتمی 
بر تعهد کشورمان به اجرای برجام و ضعف رقبا و دشمنان، ایران در حال حاضر از نظر 
حقوقی و سیاسی دست برتر را دارد و باید از این موقعیت برای مقابله با آثار تحریم های 

آمریکا و همراهی شرکت های تجاری بزرگ با این کشور، استفاده کند. 
تعیین ضرب العجل برای راه اندازی سازو کار مالی اتحادیه اروپا نخستین گام در 
این جهت است. کشورهای اروپایی باید درک کنند همانگونه که آنها محدودیت هایی 
در ایجاد سازو کار مالی دارند، ایران نیز دارای محدودیت ها و محذوریت های جدی 
است و بنابراین نمی تواند منتظر وعده های بدون تاریخ و امضا و دعواهای زرگری آنها 
بماند. از سوی دیگر لازم است لیستی از نیازهای دارویی، غذایی، صنعتی و تکنولوژیک 
کشور که تحت تأثیر تحریمها دچار مشکل شده اند تهیه شده و بر اساس توامندی ها 
و پتانسیل های هر یک از کشورهای طرف برجام به آنها ارائه شود. جمهوری اسلامی 
ایران باید دولت این کشورها را موظف کند چنانکه مایل به ادامه اجرای برجام هستند 
هر یک به طور مشخص تأمین بخشی از نیازهای ایران را برعهده بگیرند و به بهانه عدم 
همراهی بخشهای خصوصی در کشورهایشان از کمک به ایران طفره نروند.عرصه روابط 
بین الملل صحنه امتیاز دادن و امتیاز گرفتن است، حال که شرایط برای امتیاز گیری 
ایران فراهم شده، باید به طرف های مانده در برجام تفهیم شود چنانکه می خواهند از 
امتیاز ماندن ایران در برجام و اجرای تعهدات آن بهره مند شوند، باید دست به جیب 

شده و آنها هم امتیازاتی دندان گیر بدهند. 
* استاد دانشگاه

پیام رفتار تند با ظریف
وقتی وزیر یک کشور مطلبی را به زبان می آورد که نه 
توهین به کسی است و نه اشاره به گروه خاصی دارد و تنها 
از مشکلات می گوید این چنین مورد هجمه قرار می گیرد 
چه توقعی است که افراد عادی جسورانه در مبارزه با فساد 
به میدان بیایند؟متاسفانه رفتارها و حرف ها به گونه ای 

شده است که برخی اگر حرفی را بزنند ارزش است اما اگر همان را دیگری به زبان 
براند ضد ارزش محسوب می شود. موضوع پولشویی هم خارج از این قاعده نیست اگر 
عده ای درباره آن صحبت کنند هیچ مشکلی ندارد اما اگر همین صحبت را گروه مقابل 
مطرح کند می شود ضد ارزش.سوال اینجاست اگر پولشویی مسئله نیست و آنطور 
که مدعیان از آن دم می زنند در کشور وجود ندارد چرا برای آن قانون می گذاریم؟چرا 
قوانینش را اصلاح می کنیم؟ پس ما با معضلی به نام پولشویی دست به گریبان هستیم 
که البته ابعاد آن به دستگاه ها ذی ربط مانند وزارت اقتصاد و ... باز می گردد. بنابراین اگر 
پولشویی در کشور وجودنداشت دیگر نیازی  نبود نسبت به آن قانونگذاری شود.ما باید 
دقت نظر داشته باشیم و فراموش نکنیم که اتفاقا پولشویی یکی از لغزش هایی است که 
کشور باید نسبت به آن حساس باشد. ما باید بپذیریم اگر می خواهیم با فساد مبارزه 
کنیم و جامعه سالمی داشته باشیم باید شفافیت داشته باشیم و برای رفع نواقص دست 
به دست هم دهیم.مبارزه با فساد خودی و غیرخودی نمی شناسد و اگر ایرادی وجود 
دارد فرقی نمی کند این ایراد از زبان چه کسی بیرون می آید. وقتی چنین برخوردی با 
امثال ظریف که وزیر امورخارجه است می شود این یک پیام برای جامعه دارد که باید 
خودتان را سانسور کنید. اینجاست که در بیان ایرادات دچار خودسانسوری می شویم 
و قطعا یک نتیجه بیشتر ندارد و آن بستن چشم ها به روی مشکلات و رشد روزافزون 
آن است.وقتی وزیر یک کشور مطلبی را به زبان می آورد که نه توهین به کسی است و 
نه اشاره به گروه خاصی دارد و تنها از مشکلات می گوید اینچنین مورد هجمه قرار می 
گیرد چه توقعی است که افراد عادی جسورانه در مبارزه با فساد به میدان بیایند؟باید 
فضا را باز کنیم تا این مفسدین باشند که احساس خطر کنند و نه برملاکنندگان فساد. 
اگر همت نکنیم این کشتی که در آن نشسته ایم همه را به ته دریا خواهد برد.شنیدم 
عده ای به دنبال استیضاح وزیر امورخارجه هستند باید بگویم ما نباید ماجرا را پیچیده 
کنیم اگر افرادی می خواهند ظریف را استیضاح کنند حق شان است؛ اما این را به یاد 
داشته باشند نتیجه تبدیل استیضاح که ابزاری برای روشنگری است به ابزاری برای 
برخورد، آن هم درمورد مسائلی که در کشور ما وجود دارد و قابل انکار نیست باعث 
می شود ابزار نظارتی مجلس مانند استیضاح حقانیت و اثربخشی خود را از دست بدهد. 
لازم است بگویم به جای آنکه در مقابل مشکلات و نارسایی های کشور به خاکی بزنیم 
بهتر است به فکر چاره باشیم. تخریب و متهم کردن اگر راه به جایی می برد در این 
چهل سال حتما راهی را باز کرده بود. به نظرم دوستان باید سعه صدر داشته باشند و به 
جای آنکه ببینند چه کسی می گوید نگاه می کردند که چه چیزی می گوید. مخالفانی 
که امروز حرف ظریف را بر نمی تابند اگر همین صحبت از زبان هم قطاران خود مطرح 
شده بود چه بسا تعریف و تمجید هم می کردند نمونه بارز آن را در مجلس می بینیم 
فقط کافی است نگاهی به مشروح مذاکرات مجلس بیندازیم و ببینیم چه کسانی 
حرف هایی تندتر و سخت تر از ظریف زدند اما آیا کسی به آنها ایرادی گرفت؟ چرا در 
آن موارد کسی نگران نشد؟سخن آخر اینکه ما سه قوه مقننه، مجریه . قضائیه داریم 
این سه قوه تنها در صورت همکاری می توانند کاری از پیش ببرند پس به جای متهم 

کردن یکدیگر قدم در راه اصلاح برداریم.
* نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی

وکیل متهم اصلی پرونده فساد نفتی  خبرداد

شکایت بابک زنجانی از جعبه سیاه
بابک زنجانی متهم اصلی پرونده فساد نفتی که حکم اعدامش به اتهام افساد فی الارض 
تایید شده، از »علیرضا زیباحالت منفرد« متهم دیگر این پرونده و معروف به »جعبه سیاه« 

پرونده فساد نفتی، شکایت کرد. 
رسول کوهپایه زاده، وکیل مدافع بابک زنجانی با اعلام این خبر گفت: یکی از شاکیان 
علیرضا زیباحالت منفرد، بابک زنجانی است و موکلم شکایت مفصل و مبسوطی از این 

فرد به اتهام کلاهبرداری و خیانت در امانت کرده است.
این وکیل دادگستری افزود: یکی از مسائلی که همواره در جلسات محاکمه پرونده 
نفتی مطرح می شد این بود که زنجانی بدهی به شرکت نفت را قبول داشت و می گفت 
باید بدهی را پرداخت کند اما شرکت نفت که مدعی تحویل 15کشتی نفت به زنجانی 
بود، هیچ وقت بارنامه ها را حتی به دادگاه ارائه نکرد. کوهپایه زاده ادامه داد: قسمت عمده 
نفت ها به شرکت فال در امارات فروخته شد و بعد از مدتی آن شرکت ادعا کرد که 
نفت های فروخته شده دچار مشکل است و داخل محموله های نفتی آب وجود دارد و از 

پرداخت وجه که حدود 500 تا 700 میلیون دلار است، خودداری کرد. 
وکیل مدافع بابک زنجانی توضیح داد: کسی که در عملیات فیزیکی تحویل و تحول 
محموله های نفتی نقش داشت، علیرضا زیباحالت منفرد بود و از این جهت به درستی از 
سوی دادستان تهران به »جعبه سیاه« معروف شده است. زنجانی حتی یک بشکه نفت 
تحویل نگرفته و بارنامه ها در اختیارش نیست و تنها از طریق ایمیل و تلفن کارها را انجام 
می داد. این وکیل دادگستری افزود: کسی که محموله های نفتی را به طور فیزیکی تحویل 
می گرفت و به شرکت فال می فرستاد زیباحالت بود و بعداً هم ادعا شد داخل محموله ها 
آب وجود دارد. بابک زنجانی متهم اصلی پرونده نفتی از سوی شعبه 15 دادگاه انقلاب به 

اتهام افساد فی الارض به اعدام محکوم و حکم او در دیوان عالی کشور تایید شده است. 
دو تن از همدستان او نیز در دادگاه بدوی اعدام گرفته بودند اما دیوان عالی کشور 
حکم اعدام آنها را نقض کرد و نهایتاً این دو نفر در شعبه هم عرض در دادگاه انقلاب به 
20 سال حبس محکوم شدند. به تازگی نیز بر اساس آنچه دادستان تهران گفته، پرونده 
علیرضا زیبا حالت منفرد که از او به عنوان جعبه سیاه بابک زنجانی یاد می شود با صدور 

کیفرخواست به دادگاه رفته است.
 

علی تاجرنیا: 

افکار عمومی نسبت به مدیریت کشور 
مسئله دارند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در افکار عمومی نگرانی زیادی درباره وضعیت 
اقتصادی کشور ایجاد شده است. فراموش نکنیم که افکار عمومی نسبت به مدیریت کشور 

مسئله دارند و نسبت به نوع برخی مدیریت ها بی اعتماد هستند.
علی تاجرنیا در گفت و گو با ایسنا،  اظهار کرد: مشکلاتی که در کشور وجود دارد؛ بویژه 
مشکلاتی که در امور اجرایی شاهدش هستیم بیش از تبعاتی بوده که بگوییم فقط ناشی 
از تحریم ها است.وی ادامه داد: در خود اروپا هم تصور کارشناسان این نبود که به این 
سرعت فضای جامعه ما از لحاظ اقتصادی دچار مشکل شود. درست است که بخشی از 
مشکلات ایجاد شده امور تبلیغاتی و روانی است اما بخش  مهم آن به عمل کرد بد مدیران 
اجرایی کشور مربوط می شود.این فعال سیاسی تصریح کرد: در افکار عمومی نگرانی 
زیادی درباره وضعیت اقتصادی کشور ایجاد شده است. فراموش نکنیم که افکار عمومی 

نسبت به مدیریت کشور مسئله دارند و نسبت به نوع مدیریت آن ها بی اعتماد هستند.
وی سپس گفت: تنها راه برون رفت از مشکلات امروز ایجاد تغییرات در سیستم 
مدیریتی است؛ این تغییرات جز با عوض کردن استراتژی ها امکان پذیر نیست. فعالیت های 
بیش تر و سازنده مدیران اعتماد مردم را باز می گرداند.تاجرنیا ادامه داد: این که در سطوح 
مختلف کشور گفته می شود تحریم ها اصلا اثری بر زندگی مردم ندارد، درست نیست؛ چرا 
که مردم آثار این تحریم ها را حس می کنند.وی افزود: اینکه بر استراتژی هایی تاکید می 
کنیم که طی این چهل سال هم تبعاتش را دیده ایم، جای تامل دارد و باید عوض شود. 
تغییر در این امور فقط هم دست دولت نیست و نگاه حاکمیت باید عوض شود؛ اما به هر 
حال دولت در این میان نقش ویژه ای دارد .وی در ادامه گفت: بعد از اینکه رای ریاست 
جمهوری در سال 96 گرفته شد برخی از شعارها و آرمان ها به فراموشی سپرده شد . مهم 

این است که امروز ببینیم چه قدر در جهت تحقق شعارها حرکت کرده ایم.
تاجرنیا در پایان گفت: دولت و دولتمردان باید در این میان وقت بیش تری بگذارند؛ 
چراکه مردم به خوبی تشخیص می دهند چه کسانی در حال خدمت به مردم هستند و 

چه کسانی جای مدیران با کفایت را اشغال کردند.

انتقاد سیدرضا اکرمی از هجمه  به ظریف:

غیرمنصفانه   مخالفت نکنیم 
یک فعال سیاسی اصولگرا از هجمه های غیرمنصفانه به وزیر امور خارجه انتقاد کرد، 
اما در همین حال گفت: آقای ظریف خوب بلد است از خودش دفاع کند و پاسخ بدهد 

و نباید نگران ایشان بود. 
سیدرضا اکرمی گفت: در کشور ما انقلاب شده و دموکراسی در جریان است. از این رو، 
اینکه حرف  هایی زده و نظرات موافقان و مخالفان بیان شود لازمه دموکراسی است، اما در 

همه این احوال نباید وجدانمان را کنار بگذاریم و غیرمنصفانه اظهارنظر کنیم.
او اضافه کرد: وقتی با موضوعی یا فردی مخالفت می  کنیم اولاً باید صورت مسئله کاملًا 
روشن باشد و همچنین در بیان مخالفتمان شرایط را در نظر بگیریم و راه حلی که ارائه 
می کنیم منصفانه و معتدلانه باشد.اکرمی در واکنش به هجمه هایی که اخیراً به وزیر امور 
خارجه وارد شده است گفت: اولاً درباره اظهارات آقای ظریف ما نوار صحبت  های ایشان را 
نشنیده ایم. خود ایشان گفته اند اول نوار را گوش دهید بعد اظهارنظر کنید. بنابراین ما که 

کنار گود نشسته ایم نمی توانیم اظهارنظر و این گونه ابراز مخالفت کنیم.
این فعال سیاسی اصولگرا افزود: اکنون کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
از ایشان دعوت کرده است و آقای ظریف هم به مجلس می رود و مطالب را به آنان 
می گوید تا همه چیز روشن شود. اما همه باید این نکته را در نظر داشته باشند که اگر 
می خواهند مخالفت کنند منصفانه به موضوع نگاه کنند و شرایط کشور را نیز درنظر 
بگیرند. ما نمی دانیم آقای ظریف آن حرف را در چه جو و شرایطی بیان کرده است.اکرمی 
تأکید کرد: در هر صورت، آقای ظریف هم بلد است حرف بزند و از خودش دفاع می کند 

و نباید نگران ایشان بود.
 

معاون پارلمانی رییس جمهور: 

قاچاقچیان مواد مخدر و کالا 
در صدد پولشویی هستند 

 معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره به این که »قاچاق کالا و مواد مخدر واقعیتی در 
کشور ماست« گفت: در این شرایط قاچاقچیان در صدد پولشویی هستند. 

حسینعلی امیری  درباره  اظهارات وزیر خارجه در خصوص پولشویی در کشور  بیان 
کرد: پولشویی یکی از جرایمی است که در بسیاری از کشورها رخ می دهد و به همین 
دلیل کشورها به این سمت حرکت می کنند که قانون مقابله با پولشویی وضع کنند. کشور 
ما هم در معرض ترانزیت مواد مخدر از سمت همسایه های شرقی خود به سمت اروپاست 

و طبیعی است که قاچاقیچیان درصدد پولشویی بر بیایند.
وی ادامه داد: بخشی از نیروهای کشور ما در راه مبارزه با مواد مخدر شهید شدند. 
وجود ستاد مبارزه با مواد مخدر و دادگاه های رسیدگی به این جرایم هم بیانگر وجود 
قاچاق مواد مخدر است و این موضوع یک واقعیت است که البته حجم آن زیاد نیست، 
ولی همین مقدار هم برای جمهوری اسلامی ایران قابل قبول نیست. ما در کشور قاچاق 
کالا هم داریم هر چند در دولت تدبیر و امید با تلاش هایی  که انجام شده ، سامانه هایی 
که راه افتاده و اصلاح قوانین ، به میزان قابل توجهی قاچاق کالا کاهش داشته اما باز هم تا 
حدودی قاچاق کالا در کشور داریم؛ صحبت های وزیر خارجه کشورمان در همین راستا 
بوده است. ظریف یکی از خدمتگزاران نظام است که مصالح ملی را به خوبی درک می کند 
و نباید به خاطر اظهار نظر کلی وی در مورد پولشویی به این میزان مورد هجمه قرار بگیرد.

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی به ریاست دکتر روحانی؛ 

تصویب پیشنهادهای بانک مرکزی 
برای مقابله موثر با پولشویی 

شورای عالی هماهنگی اقتصادی سه قوه در جلسه عصر شنبه، پیشنهادهای بانک 
مرکزی درجهت تسهیل و شفاف سازی مبادلات بانکی و مقابله موثرتر با پولشویی را 

تصویب کرد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در این جلسه که با حضور رئیسان 
قوای مقننه و قضاییه و به ریاست حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی تشکیل 
شد، رئیس کل بانک مرکزی با ارائه گزارشی از وضعیت بازار ارز، به اقدامات این بانک در 

جهت شفاف سازی بازار ارز و ایجاد اطمینان نسبت به واقعی شدن نرخ ارز اشاره کرد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز در این جلسه، کلیات منابع و مصارف بودجه سال 
98 کشور را ارائه کرد که از محورهای اصلی آن تأمین عدالت اجتماعی، توجه به معیشت 

مردم و رشد اشتغال و حمایت از تولید داخلی است.
در این راستا، سیاست هایی همچون اختصاص ارز به نرخ رسمی برای تامین کالاهای 
اساسی، افزایش حقوق شاغلین و بازنشستگان و همچنین ارائه بسته های معیشتی برای 

حمایت از خانواده های کم درآمد مورد تأکید قرار گرفته است.

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در پاسخ به پرسش شبکه خبری 
' رای نیوز 24' ایتالیا در باره این که 'آیا 
شما به عقب بر می گردید و غنی سازی 
را از سر خواهید گرفت؟' گفت: این یک 
احتمال است. البته ما حق آن را داریم چرا 

که آمریکا توافق )برجام ( را نقض کرد. 
مصاحبه  در  ظریف  جواد  محمد 
اختصاصی با رای نیوز 24 افزود: ما حق 
داریم این توافق )برجام( را ترک کنیم، 
اما گزینه دیگری نیز وجود دارد و باید 
ببینیم چگونه می توانند منافع مردم ما 
را تامین کنند. وی درباره خواسته های 
امریکا از اروپا گفت: آنچه واشنگتن از اروپا 
می خواهد که با ایران بکند، هیچ پایه و 
اساس ندارد. اگر اروپا می خواهد حاکمیت 
خود را حفظ کند، باید تلاش کند. اگر 
به یک قلدر اجازه بدهی که به خواسته 
هایش دست یابد، دیگر هیچ پایانی برای 
قلدری نخواهد بود. ظریف در پاسخ به این 
سوال خبرنگار که 'ترامپ عقیده دارد که 
پس از دور جدید تحریم ها، ایران مجبور 
به بازگشت به میز مذاکرات می شود و 
مردم این کشور نیز علیه نظام کنونی 
ترامپ  دولت  گفت:  کنند'  می  شورش 
اغلب سیاست های خود در منطقه ما را 
روی توهم و تحلیل های اشتباه پایه ریزی 
کرده است، اما ایران جان سالم بدر برده 
و موفق شد، ما لحظات سخت تر از این 

را نیز داشتیم و از این لحظات نیز عبور 
می کنیم. 

* برجام جدی ترین مذاکره جهان 
ظریف افزود: این آمریکا است که از 
توافق هسته ای خارج شده، نه ایران. ما دو 
سال و نیم مذاکره کردیم و به یک توافق 
بسیار گسترده رسیدیم، برجام احتمالا 
طولانی ترین و جدی ترین مذاکره تاریخ 
دیگر چنین  نکنم  فکر  و  است  معاصر 
چیزی تکرار شود. وی ادامه داد : فکر می 
کنم که برای اروپا اطمینان حاصل کردن 
از اینکه این روش آمریکا ادامه پیدا نکند، 
بسیار مهم باشد. وزیر خارجه گفت : اروپا 
تعهدات قوی اتخاذ کرده اما آماده سرمایه 
گذاری در امنیت خود نشده است. وقتی 
کشورهای  در  را  افراد  تواند  می  امریکا 

دیگر مجبور به نقض قوانین بین المللی 
و قطعنامه های سازمان ملل کند، وقتی 
می خواهد سایر کشورهایی را که عضو 
یک قطعنامه شورای امنیت بوده که خود 
آنها از آن حمایت می کردند تنبیه کند؛ 
چه خواهد شد؟ وی گفت: آمریکا فردا 
می تواند به شما بگوید که نمی توانی با 
چین مذاکره کنید زیرا ما دوست نداریم. 
ایا اروپا می خواهد تسلیم این بازی شود 
و اگر می خواهد حاکمیت خود را حفظ 
کند، باید تلاش کند و نمی توان بدون 
خیس شدن شنا کرد. ظریف در پاسخ 
به این سوال که دولت ایتالیا چه نقشی 
را ) در زمینه تحریم ( می تواند ایفا کند؟ 
گفت: ایتالیا بزرگترین شریک تجاری ما 
در اتحادیه اروپا است و دولت می تواند از 

بخش خصوصی حمایت کند.
* سوریه و فشار آمریکا 

که  سوال  این  به  پاسخ  در  ظریف 
'امریکایی ها و متحدان منطقه ای آن 
از توسعه ایران نگران هستند، چرا برای 
از سوریه خارج  نگرانی ها  این  کاهش 
آنها  به  چرا  پس  گفت:  شوید؟'  نمی 
کمک نکنیم تا به داعش اجازه داده شود 
در خاورمیانه توسعه یابد؟ انها صدام و 
هواپیماهای  کردند.  کمک  را  طالبان 
کدام کشور یمن را بمباران می کنند، 
ایا ایرانی هستند؟ شما یادتان هست که 
وقتی امریکایی ها میلیاردها دلار خرج 
مسلح کردن صدام می کردند اما او علیه 
آنها شد؟ ملت ها و دولت های منطقه ما 
هنوز در حال پرداخت آن سرمایه گذاری 
ها هستند. آنها در طرف اشتباه داستان 

قرار دارند. 
* ترامپ شریک غیر قابل اعتماد ؟

ظریف در پاسخ به اینکه 'آیا روحانی 
می تواند با ترامپ دیدار کند؟' گفت: برای 
چه باید چنین کاری بکند؟ ترامپ شریک 
قابل اعتمادی نیست . ما دو سال و نیم 
وقت با دولت قبلی گذاشتیم اگر اکنون با 
ترامپ وارد مذاکرات جدیدی شویم وقتی 
زمان او نیز تمام بشود ، دو سال نیم دیگر 
را نیز به هدر داده ایم؛ چون ممکن است، 
رئیس جمهوری جدید امریکا بگوید که 

این توافق را دوست ندارد. 

سخنگوی وزارت کشور گفت: وزارت کشور تاکنون در تمامی اعلام نظرها و تصمیمات 
خود در راستای صیانت از حق الناس، رعایت مر قانون را سرلوحه کارخود داشته و موضوع 

صدور حکم شهرداران نیز از این قاعده مستثنی نیست. 
سید سلمان سامانی روز شنبه افزود: مطابق قانون وظایف مشخصی برای شوراهای 
اسلامی شهر، وزارت کشور و سایر نهادهای مسوول تعیین شده است، که هر کدام باید 
در زمان خود به درستی اجرا شود. سامانی اظهار کرد: قطعا بررسی گزینه ها و انتخاب 
فردی که بتواند سیاست های شورای شهر در اداره امور شهری را اجرایی سازد، با شورای 
شهر است لکن؛ قانون گذار برای اطمینان از رعایت چارچوب های قانونی در تصمیمات 
شوراها، مراجعی مثل وزارت کشور، وزارت اطلاعات و هیات های تطبیق مصوبات شوراها 
را مسوول دانسته و وظایفی را برای آن ها تعیین کرده است. سامانی خاطر نشان کرد: 
آیین نامه اجرایی شرایط احراز تصدی سمت شهردار مصوب 1377 هیات وزیران - همان 
گونه که از نام آن بر می آید - مستند قانونی برای بیان شرایطی است که پس از احراز آن، 
فرد پیشنهادی، تصدی سمت شهرداری را برعهده خواهد گرفت. وی تاکید کرد: در این 
راستا، احراز هر یک از این ویژگی ها بر اساس نظریه دستگاه مسوول محقق می شود به 
عنوان نمونه برخورداری از مدرک تحصیلی دانشگاهی با گرایش های مشخص شده در 

زمره شرایط تعیین شده ای است که مرجع صالح برای تایید آن صرفا وزارت علوم است. 
سخنگوی وزارت کشور تاکید کرد: در خصوص صلاحیت های عمومی فرد نیز مطابق 
قانون صرفا وزارت اطلاعات باید اعلام نظر کند که تاکنون وزارت اطلاعات در پاسخ به 
استعلام به عمل آمده برای شهرداران پیشنهادی تهران، مشهد، یزد، کرمانشاه و رشت 
اعلام نظر رسمی نداشته است که از الزامات صدور حکم است. قائم مقام وزیر کشور در 
امور مجلس و هماهنگی استان ها خاطر نشان کرد: وزارت کشور در خصوص صدور 
احکام شهرداران، ضمن احترام به تصمیمات تمامی شوراهای کشور، پس از جمع بندی 
نظر دستگاه های مسوول و دریافت بلامانع بودن انتصاب فرد از سوی وزارت اطلاعات، 
نظر نهایی خود را اعلام و احکام مربوطه را صادر می کند که همچنان پیگیر اخذ نظر 
صریح وزارت اطلاعات در این خصوص هستیم. سخنگوی وزارت کشور تاکید کرد: وزارت 
کشور همچنان که از احراز شرایط قید شده در قانون چشم پوشی نخواهد کرد حتی یک 

لحظه در صدور حکم برای فردی که دارای شرایط قانونی است، تاخیر نخواهد داشت. 
سخنگوی وزارت کشور ضمن تاکید بر پایبندی وزارت کشور نسبت به موازین قانونی 
از همه افراد و گروه ها درخواست کرد مطالبات خود در این مسیر را فارغ از مسائل حاشیه 

ای و با التزام به قانون پیگیری کنند. 

ظریف:  حق ترک برجام را داریم

احتمال بازگشت به غنی سازی 

سخنگوی وزارت کشور: 

وزارت کشور در صدور حکم شهرداران به مر قانون عمل می کند 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

دادستان عمومی و انقلاب تهران گفت: هفته گذشته 
کیفرخواست شهرام جزایری صادر شد و به دادگاه ارسال 

می شود.
افزود:  هم چنین  آبادی  دولت  جعفری  عباس 
کیفرخواست پرونده عراقچی معاون ارزی رئیس کل سابق 

بانک مرکزی و آقاخان نیز صادر شد.
وی در خصوص پرونده های مرتبط با ارز نیز اظهار 
کرد: برخی مردم قصد فروش ارز را دارند اما صرافی ها زیر 
قیمت خریداری می کنند که ما درخواست مان از رئیس 
کل بانک مرکزی این است که تدبیری صورت گیرد تا 
صرافی ها بر اساس قیمت مورد تایید خرید و فروش کنند 
که اگر این اقدام صورت گیرد دلارهای نگهداری شده 

مردم جذب بازار می شود.
وی افزود: پیشنهاد بعدی ما به دولت و بانک مرکزی 
این است که به وعده خود در خصوص سپرده های ارزی 
عمل کنند چرا که هم اکنون شاهدیم طلا و ارز مردم 
از منازلشان سرقت می شود و اگر وعده های داده شده 
در خصوص سپرده های ارزی عمل شود این مسائل رخ 
نخواهد داد.دادستان تهران همچنین از بانک مرکزی 
خواست در صرافی های غیرمجاز نظارت بیشتری داشته 
باشند.وی گفت: ما نباید از مردم انتظار داشته باشیم که 
به سایت مراجعه کنند و بانک مرکزی باید با صرافان 

غیرمجاز برخورد کند.
وی با اشاره به این که »در یک ماه اخیر در حوزه ارز 
146 نفر دستگیر شده اند« افزود: امروز 25 کیفرخواست 

صادر شد که تعدادی از این متهمان با وثیقه آزاد شده اند 
و بیش از 100 نفر بازداشت هستند.

جعفری دولت آبادی به همکاری خوب دادستانی 
تهران و دادسرای پولی و بانکی با برخی دستگاه ها در 
خصوص جمع آوری دلالان اشاره کرد و گفت: باید با 
دلالانی که نمی خواهند قیمت ارز پایین بیاید برخورد 

جدی تری صورت گیرد.
* جزئیات بازداشت مدیر عامل عظیم خودرو 

وی هم چنین در پاسخ به سئوالی در رابطه با بازداشت 
مدیرعامل شرکت عظیم خودرو و اتهامات وی و تعداد 
شکات، اظهار کرد: 17 پرونده پیش فروش خودرو در 
دادستانی تهران مفتوح است و از جمله شرکت هایی که 

پرونده های آن  ها مفتوح است شرکت عظیم خودرو بود.
وی با اشاره به بازداشت 2 متهم در رابطه با این پرونده، 
گفت: این شرکت صرفا 150 فقره مجوز پیش فروش 
خودرو داشته، ولی متاسفانه حدود 4 هزار پیش فروش 
انجام داده و 700 میلیارد تومان شکات مطالبه دارند و 

حسب اعلام 200 میلیارد تومان اموال متهمان است.
دادستان تهران با هشدار نسبت به این که »پرداخت 
سود و فعالیت پولی برای شرکت های پیش فروش خودرو 
ممنوع است«، ادامه داد: در بخش شرکت های لیزینگی 
و فروش خودرو با مشکل مواجه هستیم؛ چراکه افرادی 
فراتر از اختیارات خود خودرو پیش فروش می کنند در 
حالی که اتومبیلی وجود ندارد. در شرکت مفتاح خودرو 
1400 شاکی دارد، متهم مدعی است که به شکات سود 

پرداخت کرده، ولی بعضا شکات تکذیب می کنند.وی 
تاکید کرد: پرداخت سود توسط شرکت های پیش فروش 
خودرو و لیزینگ ممنوع است و مردم باید توجه کنند 
و بدانند که پول را فقط باید به شرکت هایی که مجوز 
رسمی دارند بدهند و اگر بخواهند سود بگیرند، مشکلاتی 
که اکنون رخ داده، پیش می آید.وی یادآور شد: هر نوع 
فعالیت پولی در رابطه با شرکت های پیش فروش خودرو 
ممنوع است و این شرکت ها فقط می توانند خودرو را 
اگر مجوز خرید و فروش داشته باشند تعهد کنند، ولی 
نمی توانند سود پرداخت کنند؛ چرا که مضاربه کلان است 

و اخلال تلقی می شود.
* مدیرعامل نیشکر هفت تپه حقوق ها را زودتر 

پرداخت کند
وی در رابطه به ورود قوه قضاییه برای حل مشکلات 
واحدهای تولیدی خاطرنشان کرد: در پرونده های هفت 
تپه خوزستان، شرکتی در مریوان و مشکلات قطعات 
خودرو مربوط به ایران خودرو و سایپا،  گزارش شده بود 
که فعالیت این شرکت ها در حال تعطیل شدن است، در 
هر مورد با مشورت هایی که انجام شد، دستورات کتبی 
ارائه شده که دستگیری ها و تعقیب های اتهامی و تشکیل 
پرونده های قضایی، موجب وقفه در تولید، بیکاری کارگران 

و عدم تداوم فعالیت نشود.
جعفری دولت آبادی تصریح کرد: در مورد هفت تپه 
مقرر کردیم که مدیرعامل حقوق ها را زودتر پرداخت کند 

و اداره کارخانه غیر از اتهام پرونده ای است.

دادستان تهران خبر داد

صدور کیفرخواست برای جزایری، عراقچی و آقاخان

نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی راه خروج 
از مشکلات فعلی جامعه را ایجاد انسجام و وحدت در 

جامعه بیان کرد. 
مسعود پزشکیان درپاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
انقلاب اسلامی می گذرد و شرایط کشور  از  4 دهه 
فضایی را به وجود آورده است که جامعه دچار یک نوع 
بی اعتمادی نسبت به مسئولان شده، چه باید کرد که 
شکاف های موجود از میان برداشته شود، گفت: ایجاد 
بی اعتمادی در جامعه و گسترش در جامعه به رفتار ما 

باز می گردد.
جلوگیری  کرد:  خاطرنشان  تبریز  مردم  نماینده 
ما مسئولان سرچشمه  رفتار  از  بی اعتمادی  از موج 
می گیرد؛  کسانی که کانون های قدرت از بالا به پائین 
مانند قوا را در دست دارند باید تصمیم بگیرند. این 
کانون ها اگر متوجه این وضعیت شدند، باید براساس 

عدالت تصمیم بگیرند.
افزود:  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
دست اندرکاران و مسئولان می توانند اعتماد مردم را 

برگردانند و جلوی گسترش بی اعتمادی را بگیرند یا آن 
را کاهش دهند و یا حتی آن را عقب برانند.

 وی با بیان اینکه نوع رفتار ماست که همه چیز 
را تعیین می کند، گفت: آینده آن چیزی است که 

می سازیم، آن چیزی نیست که خواهد آمد.
پزشکیان تاکید کرد: آینده با نوع نگاه، رفتار، اراده 
و تلاش ما شکل خواهد گرفت، در نتیجه اگر بخواهیم 
آن را شکل دهیم و از گسترش بی اعتمادی جلوگیری 
کنیم باید در رفتارمان صداقت داشته باشیم و آن را به 

جامعه هم نشان دهیم.
 وی با اشاره به اعترضاتی که در جامعه وجود دارد، 
بیان کرد: اعتراضات امروز کشور تنها داخلی نیست از 
طرف خارج هم فشارها و اعتراضاتی روی ما وجود دارد. 
ما در یک بستر لغزنده قرار داریم و هرجایی ممکن است 
بلغزیم و یا اتفاقی رخ دهد مهم این است که چگونه آن 

را مدیریت کنیم.
اول  قدم  کرد:   خاطرنشان  مجلس  رئیس  نایب 
پیشنهاد توصیه حضرت علی است؛ درخانه هایتان پنهان 

شوید و اختلافات را حل کنید و توبه کنید. اگر نقد 
می کنیم به غیر از خودمان به کسی گیر ندهیم، من 
به عنوان نماینده اگر خودم را اصلاح کنم وقتی ندارم 
دیگری را نقد کنم. نباید جز خداوند کسی را حمد کنم  

اگر این کار را کنیم مملکت درست می شود.
نماینده مردم آذرشهر در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه با بیان اینکه اگر باهم بنشینیم و حرف بزنیم 
می توانیم کاری انجام دهیم، عنوان کرد: باید با یکدیگر 
گفت وگو کنیم در غیر اینصورت هر کسی خواهد گفت 

حق با من است.
وی افزود: واقعیت این است که مشکل وجود دارد اما 
اگر می خواهیم این مشکلات را حل کنیم همه باید باهم 

باشیم، باید انسجام و وحدت وجود داشته باشد.
پزشکیان تاکید کرد: شوخی نداریم در یک وضعیت 
اقتصادی قرار گرفته ایم که با بزرگترین اقتصاد دنیا در 
جنگ هستیم و تنها راه هم وحدت و انسجام درونی 
است. وحدت که داشته باشیم می توانیم مشکلات را 

پشت سر بگذاریم.

مسعود پزشکیان: 

مشکلات موجود با وحدت و انسجام برطرف می شود

و  کارشناسان  الملل گفت:  بین  روابط  استاد  یک 
نخبگان  داخلی در سخنرانی ها بر وجود فساد اقتصادی 
در قالب پولشویی های متعدد اذعان دارند. اینکه بخواهیم 
به بهانه بیان پولشویی وزیر امور خارجه را تحت فشار 
قرار داده و استیضاح نماییم بسیار آشکارا تنها بهانه برای 
حذف ظریف از صحنه سیاست به واسطه اثرگذاری های 
محتمل او بر فضای انتخابات تلقی می شود و از این 
جهت یک بازی سیاسی نخ نما در عملکرد چند دهه 

جناح های سیاسی در ایران محسوب می شود.  
مهدی مطهرنیا در خصوص فشارهای فزاینده بر وزیر 
امور خارجه در هفته های اخیر نیز گفت: نظام جمهوری 
اسلامی و ساختار قدرت موجود دولت خود یک ساختار 
حاشیه ای در نظام جمهوری اسلامی ایران تلقی می شود. 
به این معنا که دولت تنها دستگاه دیپلماسی را به عهده 
دارد و نه دستگاه سیاست خارجی را و لذا بیرون از 
ایران اگرچه دولت به عنوان نماینده ملت ایران شناخته 
می شود و از منظر قواعد و قوانین موجود به ویژه قانون 
اساسی دولت است که جوابگوی پرسش های موجود در 

نظام بین الملل از ایران است اما از منظر ادراه عملیاتی 
در دنیای امروز همه کنش گران بیرون از ایران چه 
در منطقه و چه در نظام بین الملل به این نکته وقوف 
پیدا کرده اند دولت در مجموع و وزارت امور خارجه به 
عنوان زیر سیستم دولت تنها نماینده بیان مواضع نظام 
جمهوری اسلامی است و قدرت تصمیم گیری نهایی در 

دولت نهفته نیست.

* فشار علیه وزیر خارجه یک بازی سیاسی 
نخ نما محسوب می شود 

وی افزود:  نه تنها وزیر امور خارجه که رییس دولت 
در ایران نیز نمی تواند به عنوان تصمیم گیرنده نهایی در 
حوزه دیپلماسی به بیان سخنان یا اعلام موضع نهایی 
بپردازد. لذا در عین حال که وزیر امور خارجه ایران 
به عنوان شخصیت حقوقی از اهمیت بالایی برخوردار 
است و شخصیت ظریف به عنوان دیپلماتی قدرتمند 
در نظام بین الملل شناخته می شود اما به واسطه این 
اتمسفر گفتمانی و سپهر اندیشه حاکم بر جایگاه وزیر 

امور خارجه و دولت در ایران که مورد شناسایی دیگر 
کنشگران به ویژه ایالات متحده آمریکا قرار گرفته است، 

چندان جدی گرفته نمی شود.
وی ادامه داد: امروز این نکات پنهان نیست و لذا فشار 
به وزیر امور خارجه تنها در این معنا شکل نمی گیرد 
که او بیان کرده در ایران پولشویی وجود دارد چرا که 
همگان به خوبی وقوف دارند که این مساله وجود دارد 
و سازما های بین المللی سال ها است این موضوع را اعلام 

می کنند.
مطهرنیا گفت: در داخل نیز کارشناسان و نخبگان 
قالب  در  اقتصادی  فساد  وجود  بر  سخنرانی ها  در 
به  بخواهیم  اینکه  دارند.  اذعان  پولشویی های متعدد 
بهانه بیان پولشویی وزیر امور خارجه را تحت فشار قرار 
داده و استیضاح نماییم بسیار آشکارا تنها بهانه برای 
حذف ظریف از صحنه سیاست به واسطه اثرگذاری های 
محتمل او بر فضای انتخابات تلقی می شود و از این 
جهت یک بازی سیاسی نخ نما در عملکرد چند دهه 

جناح های سیاسی در ایران محسوب می شود.  

مهدی مطهرنیا مطرح کرد؛ 

تلاش برای حذف ظریف به واسطه اثرگذاری او بر فضای انتخابات است

فرج الله رجبی *

محمد مهدی مظاهری*
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ابهام زدایی از برجام 
 دستاورد سفر ظریف به ایتالیا 

ابهام زدایی در ارتباط با برجام و تشریح سیاست های ضد ایرانی و قلدرمابانه دولت 
آمریکا را می توان به عنوان مهم ترین دستاورد سفر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه 

ایران به ایتالیا دانست . 
وزیر خارجه کشورمان در یک سفر کاری فشرده به رم پایتخت ایتالیا که دو روز به 
طول انجامید ؛ علاوه بر مذاکره با مقامات ایتالیایی درخصوص برجام و روابط دوجانبه، در 
باره اوضاع یمن ؛ سوریه و ضرورت پایان دادن به وضعیت نابسامان مردم یمن و حرکت 

به سوی راه کار سیاسی در سوریه با مقامات ایتالیایی و دیگر کشورها گفت و گو کرد. 
همچنین در دیدار وزیر امور خارجه کشورمان با مقامات خارجی ؛ درباره همکاری های 
اقتصادی و استفاده از مکانیزم های ویژه برای کار مشترک نیز مباحث جدی مطرح شد 
و به عقیده دکتر ظریف 'اگر چه ریسک پذیری اروپا تا حد قابل توجهی پایین بوده ولی 

تعهد سیاسی وجود دارد و باید دید تا کجای کار آمادگی دارند'. 
وزیر خارجه کشورمان که برای شرکت در اجلاس بین المللی گفت و گوهای مدیترانه 
با حضور نمایندگانی از 56 کشور جهان، به رم سفر کرده بود، در نخستین روز از سفر 
خود با 'انتزو موئاورو میلانزی' همتای ایتالیایی در وزارت خارجه این کشور دیدار و در باره 

همکاری میان اتحادیه اروپا و ایران برای حفظ برجام گفت و گو کرد. 
وزرای خارجه ایران و ایتالیا در این دیدار در باره همکاری میان ایران و اتحادیه اروپا 
برای حفظ برجام و در باره موضوع ساز و کار مالی اتحادیه اروپا و اینکه چگونه می توان این 

کار را هم در بحث دو جانبه و هم چند جانبه به پیش برد، گفت و گو کردند. 
همچنین مقامات دوکشور در باره روابط اقتصادی دوجانبه و روش های استفاده از 
همکاری های میان بخش خصوصی مخصوصا همکاری میان شرکت های متوسط و 
کوچک بحث و تبادل نظر کردند تا بتوانند برغم تحریک های غیر قانونی آمریکا این 

همکاری ها را ادامه دهند.
در این دیدار همچنین در باره مسایل مهم منطقه ای از جمله مساله یمن، سوریه 
ولیبی بحث و تبادل نظر شد. وزیر امور خارجه ایتالیا نیز در این دیدار برجام را باعث تقویت 
صلح و امنیت بین المللی خواند و بر تلاش همه جانبه کشورش برای کمک به حفظ آن 

در کنار سایر کشورهای اتحادیه اروپا تاکید کرد. 
ظریف همچنین در نخستین روز از سفر خود با شمار زیادی از ایرانیان مقیم ایتالیا 
دیدار کرد. وزیر خارجه کشورمان سپس در نشست تجاری اتاق بازرگانی مشترک ایتالیا 
و ایران و کنفدراسیون صنایع ایتالیا شرکت کرد و با فعالان اقتصادی ایتالیا که علاقه مند 

به کار با ایران هستند، دیدار و در جمع آنان سخنرانی کرد. 
شرکت در اجلاس بین المللی گفت و گوهای مدیترانه و پاسخ به سئوالات و ابهام 
زدایی در رابطه با برجام و سیاست های قلدرمنشانه دولت آمریکا مهم ترین بخش سفر 

ظریف به رم محسوب می شود. 
ظریف در این نشست مهم سالانه با اشاره به تحریم های آمریکا علیه ملت ایران گفت: 
ایران زیر بار زور نمی رود. ایران نه 40 سال بلکه هفت هزار سال است که دوام آورده و می 
آورد. تاریخ امپراطوری ایران و ایتالیا از عمر برخی کشورهای مدعی بیشتر است و برای 

همین است که زیر بار زور نمی رویم چون می دانیم هیچ قدرتی دائمی نیست. 
وزیر امور خارجه کشورمان در این کنفرانس به ارایه دیدگاه های ایران مخصوصا در 
رابطه با منطقه پرداخت و به سوالات متعددی درباره سیاست های منطقه ای ایران، 
سیاست های یکجانبه گرایانه آمریکا، تاثیر تحریم ها بر مردم ایران و مقاومت مردم برابر 
تحریم ها پاسخ داد و تاکید کرد که 'مردم ایران با تاریخی چند هزار ساله هرگز اجازه 
نمی دهند که یک دولتی که در عمق تاریخی ما، موقتا شرایط ویژه ای را پیدا کرده است 
بتواند با آنها با زور گویی رفتار بکند'. سخنان اقای ظریف در این کنفرانس مهم بین المللی 
بارها با تشویق حضار همراه بود . ظریف همچنین با یک روزنامه و یک شبکه تلویزیونی 
ایتالیایی مصاحبه کرد و به پرسش های آنها پاسخ گفت. ظریف روز دوم از سفر خود با قائم 
مقام وزیر خارجه عمان و سپس با وزیر خارجه مالت دیدار کرد. وزیر خارجه کشورمان 
همچنین در دیدار با 'روبرتو فیکو ' رئیس مجلس ایتالیا بر لزوم ایجاد یک کانال بانکی با 
اتحادیه اروپا تاکید کرد. رئیس مجلس نمایندگان ایتالیا در این دیدار ایران را یک بازیگر 
کلیدی در منطقه و نظام بین المللی خواند و گفت که خروج آمریکا از برجام مشکلاتی را 
ایجاد کرد اما ایتالیا و اروپا همه تلاش خود را خواهند کرد تا این دستاورد حفظ شود و باب 
گفت و گو و دیپلماسی باز بماند. ظریف همچنین در یک جلسه نهار کاری با وزیر خارجه 
ژاپن شرکت و در خصوص آخرین تحولات روابط دو جانبه، برجام، تحولات بین المللی و 
منطقه ای از جمله شرایط یمن، سوریه و کره شمالی گفتگو و تبادل نظر کرد و بعد از ظهر 
جمعه نیز با 'استفان دیمیستورا' نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در امور سوریه 
دیدار و در خصوص آخرین تحولات سوریه، بررسی راه حل سیاسی بحران و تدوین قانون 
اساسی، کمک های انسانی و بازسازی سوریه گفت  و گو و تبادل نظر کرد. وی در پایان 
سفر خود نیز با 'سرگئی لاوروف' همتای روسی دیدار کرد.وزرای خارجه ایران و روسیه در 
این ملاقات در حاشیه کنفرانس بین المللی گفتگوهای مدیترانه ای وضعیت کلی برجام 

مورد تجزیه و تحلیل قرار داده و همچنین به تبادل نظر درباره اوضاع سوریه پرداختند. 
ظریف شامگاه جمعه پس از دو روز سفر کاری فشرده ؛ به تهران بازگشت.

آیت الله سید محمد غروی: همه باید به دولت کمک کنند

مقاومت در برابر دشمن 
احتیاج به وحدت کلمه دارد 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تأکید بر اینکه مقاومت در برابر دشمن احتیاج 
به وحدت کلمه دارد، گفت: باید تمام نیروهای داخلی با همه تجارب و تخصص ها به 
میدان بیایند و مسئولین هم از ظرفیت های مختلف آنان و منابع سرشار این کشور بهره 
بگیرند و به دشمن اعتماد نکنند و به گونه ای پیشرفت کشور را پیش ببرند که مشکلات 

کاهش پیدا کند و تدریجا از بین برود.
آیت الله سید محمد غروی اظهار داشت: طبعا انتظار از همه جریان های وفادار به 
انقلاب و نظام این است که با وحدت کلمه دست به دست هم دهند و به دولت و 
مسئولین کمک کنند و مشورت تخصص خود را از مسئولین دریغ نکنند و مسئولین 
هم این خدمات را بپذیرند و این راه را به سوی خودشان باز کنند تا مشکلات موجود که 
برای قشر کم درآمد بسیار سنگین است از بین برود و بار دیگر دشمن در این جنگ نابرابر 
اقتصادی و فرهنگی طعم تلخ شکست را تجربه کند. این امر تجربه ای می شود که آنها 

متوجه شوند با ملت قدرتمند ایران نمی توان درگیر شد و آن را به زانو درآورد.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه همه باید برای تحقق وحدت تلاش 
کنند، افزود: همه مردم و مسئولین باید توجه داشته باشند که اگر رخنه ای در این وحدت 

به وجود بیاید، دشمن خیلی راحت از این رخنه ها استفاده می کند.
غروی یادآور شد: بعد از یک سری مشکلاتی که سال گذشته و یا برخی مواقع دیگر 
پدید آمده بود دشمن احساس کرده که احیانا می تواند از این مشکلات استفاده کند و 
وحدت ما را بشکند و یا اینکه به خاطر اختلافات موجود -ولو اینکه موردی است و ریشه 
ای نیست- ورود پیدا کردند و این مشکلات را برای ما پدید آوردند و امید دارند که بتوانند 
این وحدت و اتحاد را بشکنند و ما را به زانو در بیاورند.وی با تأکید بر اینک مقاومت در برابر 
دشمن احتیاج به وحدت کلمه دارد، گفت: شخصیت های مختلف سیاسی و جناحی 
در مردم و یا مجموعه های متعلق به خودشان تأثیرگذار هستند. طبیعتا وقتی که این 
شخصیت ها بنای کنار گذاشتن اختلافات سطحی را داشته باشند، در دیگران اثر می 
گذارد و موجب امید مردم می شود. یعنی اگر مسئولین و کسانی که تأثیرگذار هستند و 
یا تریبونی در اختیار دارند در این رابطه تلاش کنند طبیعتا تلاش آنها مؤثرتر خواهد بود.

غروی تأکید کرد: اگر ما دلمان برای این ملت و استقلال این کشور می سوزد باید کمک 
کنیم و از ظرفیت های مختلف موجود برای پیشبرد اهداف انقلاب بهره بگیریم. برای من 
روشن نیست که هدف برخی جریان ها چیست و بنای نیت خوانی هم ندارم. حقیقت 
این است که همه باید به دولت کمک کنند و دولت هم باید یک سری اصلاحات درون 
خودش را پذیرا باشد. یعنی از تجارب و ظرفیت متخصصان استفاده کند و به صورت بسته 
عمل نکند. از طرف دیگر تمام کسانی که دلشان برای انقلاب و کشور می سوزد باید ورود 
پیدا کنند.وی ادامه داد: با توجه به مشکلاتی که الآن بر مردم تحمیل شده، اینکه جناح 
های مختلف بخواهند از مشکلات مختلف برای مقاصد جناحی خود استفاده کنند زیبنده 
نیست. همه ما صحبت از وحدت کلمه می کنیم اما متأسفانه گاهی اوقات در عمل توفیق 
چندانی نداریم. البته ملت ما خیلی به حرف یک عده گوش نمی دهند و خودشان سعی 
می کنند برای حفظ نظام سرمایه گذاری کنند و وحدت خودشان را نشان دهند. ولی 
همه باید در این رابطه ورود پیدا کنند و به مسأله وحدت کلمه وفادار باشند؛ و همه باید 

به دولت و آرمان های نظام و انقلاب کمک کنند.

نکتـه

دومین  سی  میهمانان  دیدار  در  انقلاب  معظم  رهبر 
کنفرانس وحدت اسلامی به مقاومت 40 ساله ملت ایران با 
وجود همه سختی ها و فشارها، تأکید کردند: امریکا و رژیم 

صهیونیستی غلط می کنند که ملت ایران را تهدید کنند..
در خجسته سالروز میلاد پیامبر رحمت و هدایت حضرت 
امروز  صبح  صادق)ع(،  امام  حضرت  و  اکرم)ص(  رسول 
مسئولین نظام، میهمانان شرکت کننده در سی و دومین 
کنفرانس وحدت اسلامی، سفرای کشورهای اسلامی و جمعی 
از قشرهای مختلف مردم با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار 

کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، تنها راه سعادت و 
رستگاری بشریت را تبعیت از دین اسلام و نور قرآن دانستند 
روحیه  و  اسلامی  بیداری  روزافزون  به گسترش  اشاره  با  و 
و  امریکا  و دستپاچگی  ملتهای مسلمان  میان  در  مقاومت 
متحدانش از این پدیده مبارک، گفتند: انقلاب اسلامی به 
عنوان یک الگو، به برکت چهل سال مقاومت و ایستادگی 
ملت ایران اکنون به شجره طیبه و تناوری تبدیل شده است 
که تهدیدها و حرکات خباثت آمیز امریکا و رژیم صهیونیستی 
با شکست  تأثیری نخواهد داشت و قطعاً  همچون گذشته 

مواجه خواهد شد.
ایشان در ابتدای سخنان خود با تبریک سالروز میلاد نبی 
رحمت حضرت محمد)ص( و حضرت امام صادق)ع(، پیامبر 
اسلام را خورشید فروزانی خواندند که خداوند متعال آن را 
در دوران جهل و فریب جاهلیت، به بشریت اعطاء کرد و آن 
حضرت با دین آسمانی اسلام و کتاب نورانی قرآن، زمینه 

فلاح و رستگاری بشریت را فراهم کرد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به نیاز مستمر بشریت به 
انسانها  افزودند:  اسلام)ص(،  پیامبر  نور  و  و هدایت  رحمت 
امروز نیز به دلیل حضور قدرتها و ظلم ناشی از اعمال مجرمانه 
آنها و جهل و فریب و نبود عدالت، گرفتار انواع مشکلات و 
سختی ها هستند که تنها راه رهایی از این رنج ها، پاسخگویی 
به دعوت نبی مکرم اسلام)ص( و حرکت در مسیر هدایت 

اسلام و قرآن است.
مقاومت  جریان  گسترش  ای،  خامنه  الله  آیت  حضرت 
و روحیه بیداری اسلامی در منطقه را به عنوان یک نمونه، 
و  دانستند  قرآن  و  اسلام  هدایت  مسیر  در  حرکت  نتیجه 
گفتند: علت اینکه قدرتمندان مستکبر دنیا و در رأس آنها 
آسیا  غرب  منطقه  به  بزرگ  شیطان  و  جنایتکار  امریکای 
حساس هستند، روحیه اقبال به اسلام و بیداری اسلامی در 

میان ملت های منطقه است.
* هرجا اسلام حاکم شده، استکبار سیلی خورده 

است 
ایشان با اشاره به هراس قدرتها از بیداری ملتهای اسلامی، 
خاطرنشان کردند: در هرجایی که اسلام بر دل و جان مردم 
مسلط شده، استکبار سیلی خورده است و ما جداً معتقدیم 
اسلامی سیلی  بیداری  از  این منطقه  در  بار دیگر  استکبار 

خواهد خورد.

رهبر انقلاب اسلامی خطاب به روشنفکران و علمای دینی 
و  اسلامی  بیداری  حرکت  توانید  می  هرچه  کردند:  تأکید 
مقاومت را در منطقه تقویت کنید، زیرا تنها راه نجات منطقه 

گسترش این تفکر و روحیه است.
به حکام  ای همچنین خطاب  الله خامنه  آیت  حضرت 
برخی کشورهای اسلامی گفتند: نصحیت ما به شما این است 
که به ولایت اسلام برگردید و تحت »ولایت الله« قرار گیرید 
زیرا »ولایت امریکا و طاغوت« برای شما فایده ای نخواهد 
داشت.ایشان با اشاره به برخی کشورهای منطقه که به جای 
تبعیت از اسلام و قرآن از امریکا پیروی می کنند، خاطرنشان 
را  این کشورها  استکباری خود،  بر طبع  بنا  امریکا  کردند: 
تحقیر می کند و همانگونه که همه دیدند، رئیس جمهور 
به »گاو شیرده« تشبیه  را  امریکا، حکام سعودی  یاوه گوی 
کرد.رهبر انقلاب اسلامی اینگونه تحقیرها را توهین به مردم 
عربستان و به ملت های مسلمان منطقه خواندند و افزودند: 
برخی حکام اسلامی در دو حرکت جنایت آمیز در فلسطین و 
یمن، همراهِ امریکا شده اند اما قطعاً پیروزی با مردم فلسطین 
و با مردم یمن خواهد بود و امریکا و دنباله روهای آن در این 

قضایا شکست خواهند خورد.
* رژیم صهیونیستی روزبه روز ضعیف تر شده است

رژیم  و  امریکا  قدرت  ای،  خامنه  الله  آیت  حضرت 
صهیونیستی را در منطقه به مراتب ضعیف تر از قبل دانستند 
و گفتند: رژیم صهیونیستی چندین سال پیش، بعد از ۳۳ 
روز، در مقابل حزب الله لبنان شکست خورد، دو سال بعد در 
مقابل فلسطینی ها، تنها ۲۲ روز دوام آورد که این مدت در 
جنگ بعدی غزه، تبدیل به ۸ روز شد و هفته پیش در مقابل 
مقاومت فلسطین، بعد از ۲ روز، شکست را متحمل شد که 

همه این موارد نشان دهنده ضعف روزافزون رژیم صهیونیستی 
است.

* قطعاً پیروزی با مردم فلسطین و یمن خواهد بود
بر  مبنی  الهی  تخلف ناپذیر  سنت  به  اشاره  با  ایشان 
قدرت ها  مقابل  در  خداوند  به  اتکا  با  که  ملت هایی  یاری 
ایستادگی می کنند، خاطرنشان کردند: در یمن نیز با وجود 
همه سختی ها و جنایت هایی که مردم این کشور از جانب 
امریکا  آنها یعنی  آل سعود و همراهانش و دولت پشتیبان 
متحمل می شوند، اما قطعاً پیروزی با ملت یمن و انصارالله 

خواهد بود.
رهبر انقلاب اسلامی، پیروزی ملت فلسطین را بر اساس 
سنت الهی قطعی برشمردند و افزودند: علت اصلی دستپاچگی 
امریکا و متحدانش و یاوه گویی ها و اقدامات ظالمانه و جنایت 
آمیز آنها، ایستادگی و مقاومت ملت های مسلمان در منطقه 

است که این مقاومت حتماً نتیجه خواهد داد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مقاومت 40 ساله 
ملت ایران با وجود همه سختی ها و فشارها، تأکید کردند: 
امریکا و رژیم صهیونیستی غلط می کنند که ملت ایران را 

تهدید کنند.
ایشان با اشاره به شکست سیاست های تهدید و تحریم 
امریکا در قبال جمهوری اسلامی ایران، گفتند: ملت ایران به 
برکت مقاومت و در سایه ایمان به خداوند و اعتقاد به وعده 
های الهی، در برابر همه توطئه ها همچون کوه ایستاد و امروز، 
نظام اسلامی و ملت ایران شجره طیبه ای است که روز به روز 
بر پیشرفت و توانایی آن افزوده می شود و این، یک نسخه 

پیشرفت برای دنیای اسلام است.

رهبر انقلاب اسلامی در پایان، وحدت و یکدلی و یک زبانی 
را تنها راه غلبه دنیای اسلام بر توطئه ها دانستند.

دکتر روحانی:
ملت بزرگ ایران از تهدید قدرت ها

 تکفیر و ظلم هراسی ندارد
رئیس جمهوری  نیز پیش از بیانات رهبر معظم  انقلاب 
را  اسلامی طی سخنانی تقویت وحدت، رحمت و حکمت 
راه نجات مسلمانان و جهان اسلام در برابر توطئه دشمنان 
تابع  ایران  بزرگ  ملت  کرد:  تاکید  و  دانست  مستکبران  و 
پیامبر اسلام)ص( بوده و از تهدید قدرت ها، تکفیر و ظلم 
هراسی ندارد. حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی  
اظهارداشت :امروز عده ای خودپسند که سخنان آنها هیچ 
خریداری ندارد و هیچ کس استدلال آنها را نمی پذیرد، از راه 
تحریم وارد شده اند تا ملتی بزرگ را تحت فشار قرار دهند 
و با تحریم، زندگی را بر مردم آزاده و شجاع این سرزمین 

تنگ کند.
این  برابر  در  ما  راه  اینکه  بر  تأکید  با  جمهور  رئیس 
نژادپرستان مسیحی، یهودی و نژاد پرستان منطقه روشن 
است، گفت: امروز افراطیونی که به نام مسیحی، یهودی و 
مسلمان، خود را در این منطقه پیدا کرده اند و با تفکرات 
نژادپرستانه رژیمی جعلی را روی کار آورده و روزانه مردم 
فلسطین را قتل عام و مردم مظلوم یمن را زیر بمباران قرار 
می دهند و سوال اینجاست که اینها چگونه یکدیگر را پیدا 

کرده و چطور گاوچران ها به شترسوارها رسیده اند؟
دکتر روحانی با بیان اینکه دشمنان ملت ایران تنها از ما 
یک چیز می خواهند و هرگز سخن شان موضوع هسته ای و 
برجام نیست، گفت: آنها می خواهند هر کاری در منطقه انجام 
می دهند، ما چشمانمان را بر روی آن ببندیم و می گویند، اگر 
به عراق و افغانستان ظلم کردیم و در سوریه و شمال آفریقا 

ناامنی ایجاد کردیم، شما نبینید و ساکت باشید.
رئیس جمهور ادامه داد: آنها می خواهند که اگر تکفیری 
ها را در منطقه مسلط کردند ما به دنبال حمایت از مظلومان 

نبوده و راه  سال پیش خود را پیش بگیریم.
دکتر روحانی اظهار داشت: ملت ایران تابع مولود سحرگاه 
امروز مکه است و از تهدید قدرت ها و تکفیر و ظلم هراسی 
ما  است؛  مشخص  ما  راه  کرد:  تأکید  جمهور  ندارد.رئیس 
همسایگان را در منطقه برادر و امنیت منطقه را در راستای 
امنیت خود می دانیم و دست دوستی به سمت همه مسلمانان 

دراز می کنیم.
اسلامی  جمهوری  خواست  داشت:  اظهار  روحانی  دکتر 
ایران اتحاد، وحدت، رحمت و حکمت است و دست یافتن 
به این ارزش ها، تنها زیر چتر پیامبر اسلام)ص( برای همگان 

دست یافتنی خواهد بود.
با  نزدیک  از  انقلاب اسلامی  این دیدار، رهبر  پایان   در 
تعدادی از مهمانان شرکت کننده در کنفرانس وحدت اسلامی 

دیدار و گفت وگو کردند.

رهبر انقلاب در دیدار مسئولان نظام، مهمانان کنفرانس وحدت و قشرهای مختلف مردم:

آمریکا غلط می کند که ملت ایران را تهدید کند

رییـس جمهـوری گفـت: حاضریم با همـه تـوان از منافع 
مردم عربسـتان در برابر تروریسـم و دشمن منطقه و ابرقدرت 
هـا دفـاع کنیم، همانطـور که به کمک مـردم عراق، سـوریه، 
افغانسـتان و یمن شـتافتیم و از شـما 450 میلیـارد دلار هم 

نمـی خواهیـم و به شـما اهانت هـم نمی کنیم. 
حجت الاسـلام و المسـلمین »حسـن روحانی« روز شنبه 
در سـی و دومیـن کنفرانـس بیـن المللی وحدت اسـلامی با 
طرح این سـوال که چه کسـی در منطقه دشـمن شماسـت، 
افـزود: مـا حاضریـم با همه تـوان از منافع مردم عربسـتان در 
برابـر تروریسـم و دشـمن منطقـه و ابرقدرت ها دفـاع کنیم، 
همانطور که به کمک مردم عراق، سـوریه، افغانسـتان و یمن 
شـتافتیم و از شـما 450 میلیـارد دلار هم نمـی خواهیم و به 
شـما اهانت هم نمی کنیم. شـما را برادر مـی دانیم و ما ملت 

هـای منطقـه را هم برادر مـی دانیم.
وی یـادآور شـد: 450 میلیـارد دلار هدیـه دادید تا امنیت 
شـما تضمین شـود، 110 میلیارد دلار هم اسـلحه خریدید تا 
امنیـت شـما تضمین شـود، چه چیز به شـما گفتنـد همان 
آقایـی کـه اینهـا را تاراج کـرد، گفت شـیر این گاو شـیرده را 
مـی دوشـیم و مـی بریم جواب شـما این بود، اگر ما نباشـیم 

دو هفته بیشـتر امنیت ندارید.
رییس جمهوری خاطرنشـان کـرد: حداقل احترام ظاهری 
را از اربـاب بخواهیـد، لااقـل توهین هـای مسـتمر را از ارباب 
نپذیریـد، شـما چه نیـازی به آمریـکا دارید که منابـع خود را 

هدیه مـی کنید. 
*عربستانی ها از ایران و اسلام نترسند

روحانـی با یـادآوری ایـن که مردم مکـه و مدینـه را برادر 
خـود مـی دانیـم، گفت: نترسـید از سـخن نـاروا و ناحقی که 
در گوش شـما کرده اند، ایران هراسـی ندارد، اسـلام هراسـی 
ندارد، از ابرقدرت ها بترسـید از جانیان و خائنان بترسـید، ما 

برادر شـما هستیم. 
وی همچنیـن گفـت: ما در کنار شـما هسـتیم و بـرای ما 
بسـیار رنـج آور اسـت کـه جنایـت هایـی در منطقـه رخ می 
دهد و به نام مسـلمانان عده زیادی در منطقه کشـته شـوند 
بـه دسـت آنهایـی که ادعای دیـن می کردنـد و گفتند دولت 

اسـلامی در عراق و سـوریه تشـکیل دادیم. 
* ایسـتادگی در برابـر آمریـکا و صهیونیسـت ها؛ 

پیـروزی  رمز 
رییـس جمهوری بیـان کرد: متاسـفیم و ای کاش)حادثه( 
اسـتانبولی رخ نمی داد و ای کاش انسـانی قطعه - قطعه نمی 
شـد. هیچ وقت نمی خواسـتیم مسـلمانی دسـت به جنایت 
بزند، این باعث شـرم برای ما مسـلمانان شـد که شـما مردم 
یمـن فقیـر را هـر روز بمبـاران مـی کنیـد و امـروز بـرای ما 
مسـلمانان راهـی جز وحـدت، اتحـاد و یگانگی وجود نـدارد . 
اگـر متحد شـویم در برابر صیهونیسـت هـا و آمریکایی ها بی 
تردید به پیروزی می رسـیم و جهان اسـلام باید متحد شـود. 
روحانـی گفـت: یـک بخـش از بـار مسـئولیت بر دوش شـما 
علما، فرهیختگان، دانشـگاهیان و اندیشمندان و صاحبان قلم 

و بیان اسـت. 
وی بـا قرائـت آیاتی از قـرآن مجید گفت: با قول سـدید و 
سـخن محکم و اسـتوار جوان های دنیای اسلام را فرابخوانیم 
کـه سـمت حـق و راه پیامبـر کـه قطعا خـدا مـا را تنها نمی 
گـذارد اگـر مـا در راه خـدا حرکت کردیـم پیامبـر )ص( ما را 
تنهـا نمـی گـذارد و اگـر در راه خدا حرکت کردیم فرشـتگان 

مـا را تنهـا نمـی گذ ارنـد و خداوند مـا را یـاری می کند. 
رییـس جمهـوری تاکیـد کـرد: بایـد بایسـتیم و متحـد 
باشـیم. وحدت به چیسـت؟ با شـعار وحدت ما به اتحاد نمی 
رسـیم و با شـعار وحدت دشمن از شـعار ما نمی ترسد. ما در 
واقعیـت و در عمـل باید متحد شـویم و اولین قـدم اتحاد این 

اسـت که همدیگر را به رسـمیت بشناسـیم 
روحانـی تصریـح کـرد: تمـام مذاهـب اسـلامی رسـمیت 
دارنـد، ایـن نمی شـود که من شـیعه در دل حنفـی و مالکی 
را به رسـمیت بشناسـم ولی شـافعی را به رسـمیت نشناسم. 

این وحدت شـدنی نیسـت. 
وی خاطرنشـان کـرد: نمـی شـود فـردی حنفـی باشـد 
و شـیعه را بـه رسـمیت نشناسـد یـا فردی شـافعی باشـد و 

مالکـی و حنفی را به رسـمیت نشناسـد، همـه باید همدیگر 
را بـه رسـمیت بشناسـیم. نمـی خواهد بـه دنبال ایـن برویم 
کـه حنفـی یـا حنبلـی را شـیعه یـا شـافعی کنیـم. آنقـدر 
غیرمسـلمان در دنیا اسـت که باید آنها را مسـلمان کنیم و ما 

بایـد همدیگـر را بـرادر بدانیم. 
وی افـزود: بـرای همدیگـر و نسـبت بـه هـم ولایـت قائل 
باشـیم بـا زبان به رسـمیت شـناختن و در دل کتمـان کردن 
مـا را بـه جایـی نمی رسـاند اگـر من شـیعه در افغانسـتان و 
پاکسـتان جمعی از مردم کشـته شـدند، اول بپرسـم که آنها 
شـیعه بودنـد یـا سـنی، اگـر سـوال اول مـن این شـد معلوم 

اسـت وحـدت را نپذیرفتم.
* به نام مذهب جای دین را تنگ نکنیم 

رییـس دولـت دوازدهم همچنین گفت: در مسـیر وحدت 
حرکـت کنیـم، نباید برای ما فـرق کند که فردی که کشـته 
شـده شـیعه یـا سـنی اسـت. یـک بیگناه اگـر مسـلمان هم 
نباشـد خونـش ریخته شـود باید متاسـف و ناراحت شـویم و 
اگر مسـلمان هم نباشـد و خونش ریخته شـود باید متاسـف 
و ناراحـت شـویم و ایـن را بـه ناحق مـی دانیـم و در برابر آن 

می ایسـتیم. 
روحانـی یـادآور شـد: مسـیر دوم ایـن اسـت کـه بـه نـام 
مذهـب جـای دیـن را تنـگ نکنیم و بـه نام شـیعه نخواهیم 
منطقـه اسـلام را تصـرف کنیم یا به نام سـنی منطقه اسـلام 
را تصـرف کنیـم. دیـن جـای خود و مذهـب جای خـود دارد 
و مذهـب ذیـل دیـن تعیین می شـود و سرچشـمه نیسـت. 
جویبـار اسـت و چشـمه اسـلام اسـت و نمـی شـود بـه نـام 
جویبـار چشـمه را خشـک کـرد اگـر خشـک شـد نهـر هـم 

خشـک می شـود. 
وی اظهارداشـت: جایـگاه اسـلام را فـراخ بدانیـم و جایگاه 
مذهـب را محـدود بدانیم امـا نباید به مذهب اسـلام یکدیگر 
توهیـن کنـد و جای فراخ اسـلام را تبدیل به جـای فراخ یک 
مذهـب کنـد حد و مرز دیـن مذهب را به خوبی بشناسـیم و 

همه چیز توحید اسـت. 
رییـس جمهوری ادامه داد: درسـت اسـت کـه بر دو کلمه 
اسـتواریم کلمه توحید و توحید کلمه، البته دعوای ما در دنیا 
اول بـر سـر کلمـه توحید اسـت و دنیا نمی خواهـد ما موحد 
باشـیم و مـی خواهـد مشـرک باشـیم و مـا مـی گوییم یک 
خـدا داریـم و هیچ ابرقدرتی »الله« ما نیسـت و هیچ معبودی 
نداریـم و در برابـر هیچ کس تسـلیم نمی شـویم. این اسـاس 

اسـلام ، دیـن و ادیان توحیدی اسـت. 
روحانـی خاطرنشـان کـرد: اسـاس توحیـد اسـت و بـرای 
مـا مسـلمانان معـاد ، نبوت، قـرآن ، پیامبـر و قبله اسـت. ما 
یـک قبلـه و پیامبر و قـرآن داریم البته ممکن اسـت اختلاف 
نظرهایـی داشـته باشـیم کـه در سـر جـای خـود چـرا در 

مشـترکات نمی ایسـتیم. 
وی افـزود: دشـمن مـی خواهـد مـا را در مناطقـی که در 

فروع ممکن اسـت اختلاف نظر داشـته باشـیم ببرد حتی اگر 
دشـمن هـم نمـی داشـتیم و در امنیـت کامل بودیـم باز هم 

بـرادری ، وحـدت و اخـوت وظیفـه ما بود. 
* باید اختلافات را رها کنیم و متحد باشیم 

وی بـا یـادآوری ایـن کـه سـومین مسـاله آن اسـت کـه 
وحـدت دنیـای اسـلام را وحـدت تاکتیکی و تاریخـی ندانیم، 
گفـت: ایـن کـه چـون گرفتار هسـتیم پـس متحد باشـیم و 
متحـد شـدیم تـا مشـکل را پیـش پایمـان برداریـم و متحد 
شـدیم چـون غده سـرطانی بـه نام اسـراییل از بین بـرود و یا 

آمریـکا دسـت از سـر منطقه بـردارد نبایـد اینطور باشـد. 
رییـس جمهـوری تصریـح کـرد: حتـی اگـر دشـمنان ما 
هـم نباشـند باید متحـد باشـیم و اتحاد امـر راهبـردی برای 
مـا اسـت و تاکتیک نیسـت و بـرای ما منافع مادی نیسـت و 
اگـر مردم فلسـطین بـه خانه های خـود بازگردند هـم باید با 
یکدیگر متحد باشـیم و این اتحاد نباید تنهـا به خاطر ویرانی 
یمـن باشـد و اگـر یمـن آبـاد هم بشـود بـاز هم بایـد متحد 

باشـیم و اتحـاد وظیفـه دینی و اسـاس دین ما اسـت. 
روحانـی گفت: باید اختلافات را رها کنیم و متحد باشـیم 
و اگـر مسـلمانان بـه پیـام رسـول اللـه کـه امـروز هم بـه آن 
گـوش فـرا دهیـم و لبیـک یـا رسـول اللـه را بـا گـوش جان 
بشـنویم و بـا زبـان دل فریاد بزنیـم اگر در کنـار پیامبر )ص( 

بایسـتیم سـعادت دنیـا و آخـرت ما تضمین اسـت. 
رییـس جمهـوری اضافـه کرد: اگـر راه پیامبـر را همانطور 
کـه قـرآن گفـت بپذیریـم پیـروز خواهیـم بـود ظلم و سـتم 
بزرگـی که اسـراییل به مردم فلسـطین روا مـی دارد و آمریکا 
بیـش از گذشـته ظلمـش را آشـکار کـرده اسـت و آنـگاه که 
سـفارتخانه خـود را بـه قدس شـریف برد آنها فکـر می کنند 
بـا یـک تابلو و تغییر سـاختمان می توانند قدس شـریف را از 
ما مسـلمانان و جهان اسـلام بگیرند. البته اشـتباه می کنند. 
روحانـی بیـان کـرد: وظیفه ما اتحـاد و یگانی اسـت و می 
دانیـم وعـده خـدا وعده به حقی اسـت و مـا را پیـروز خواهد 
کـرد. رییـس جمهـوری در ابتدای سـخنانش با تبریـک ایام 
ولادت بـا سـعادت پیامبـر عظیـم الشـان اسـلام )ص(، فخـر 
مسـلمانان و عالمیان و فرزند برومند ایشـان امام جعفر صادق 
)ع( را به میهمانان و مسلمانان جهان تبریک و تهنیت عرض 
کرد.روحانـی ادامـه داد: خیـر مقـدم عرض مـی کنم خدمت 
علمـا، اندیشـمندان، سیاسـیون، و چهره های به نـام از جهان 
اسـلام کـه امروز میهمان جمهوری اسـلامی ایران هسـتند و 
در ایـن اجتماع شـکوهمند به نـام و یاد پیامبر عظیم الشـان 
اسـلام )ص( و بیعـت مجـدد بـا او بـرای ادامه راه و مسـیرش 

دور هـم گرد آمـده اند. 
* دین اسلام دین احترام به همه انسان هاست

رییـس دولت تدبیر و امید همچنین اظهار داشـت: پیامبر 
)ص( بـی تردید مسـیر نـور و هدایـت را برای همـه جهانیان 
به ارمغان آورد و درسـت اسـت که او برای مسـلمانان برادری 

آورد امـا بـرای همه جهانیان همزیسـتی مسـالمت آمیز را به 
آورد.  ارمغان 

روحانـی خاطرنشـان کـرد: دین اسـلام دین احتـرام، تنها 
به مسـلمانان نیسـت دین احترام به همه انسـان ها و به همه 
ارزش هـای والای انسـانی اسـت و امروز افتخار ما مسـلمانان 
آن اسـت که خلق نیکوی پیامبر )ص( از سـیره بلند اوسـت و 

کلام والای او را بتوانیـم پیروی کنیـم و ادامه دهیم. 
وی شـرایط امـروز منطقه را سـخت و ناگـوار توصیف کرد 
و یادآور شـد: شـرایط فلسـطین لیبی، سـوریه، یمن، و حتی 
شـرایط در افغانسـتان پاکسـتان، و عـراق چیـزی نیسـت که 

مـورد انتظار جامعه اسـلامی باشـد.
وی افـزود: عـزت و سـربلندی مسـلمانان در منطقـه و 
جهـان بـر آن اسـت آزادی که پیامبر برای مـا آورد برای همه 

مسـلمانان به رسـمیت شـناخته شود. 
رییـس جمهـوری با طـرح این سـوال که برخـورد جنگ 
و دعـوای امـروز مـا بـا غـرب و در راس آن آمریـکا از سـر 
چیسـت، گفت: سـخن در یـک کلمه اسـت، آیـا آزادی برای 
غـرب؟ و بردگی بـرای دیگران؟ یـا آزادی بـرای همه؟ منطق 
پیامبر)ص( منطق اسـلام و آزادی انسـان ها و جوامع انسـانی 
و مسـلمانان و امت اسـلامی بوده اسـت و آنچه آمریکا از این 

منطقـه و جهـان مـی خواهد بردگی اسـت. 
روحانـی بـا بیان این کـه اختلاف ما با آنها اختـلاف آزادی 
و بردگـی اسـت، افـزود: آنهـا مـی گوینـد همـه جهـان بایـد 
آمریکایـی فکر کننـد و به ارزش های آمریـکا احترام بگذارند، 
مـا مـی گوییم همه انسـان هـا آزاد هسـتند همـان گونه که 
مـی فهمنـد و درک مـی کننـد و مصلحـت خود و جهـان را 
مـی دانند باید بیندیشـند و آرمـان هایی را مورد احتـرام قرار 

دهنـد کـه آن راه سـعات انسـان ها را تضمیـن می کند. 
وی تاکیـد کـرد: ایـن اختلاف یـک اختـلاف بلندمدت در 
طـول قرن هاسـت، قبـل از جنگ جهانـی اول و بعد از جنگ 

جهانـی دوم همـه جـا این اختـلاف دیده می شـود. 
رییـس جمهـوری افـزود: آنهـا مـی گوینـد عظمـت و 
فرمانروایـی بـر مبنای قدرت اسـت و ما مـی گوییم بر مبنای 

عـدل، انصـاف و احتـرام بـه حقـوق همه اسـت. 
روحانـی ادامـه داد: ایـن اختـلاف قـرن هـا بیـن مـا و 
قلدرمابانـه جهان غـرب و در راس آن آمریکا وجـود دارد، آنها 
مـی گوینـد منافـع مـا بایـد در همـه جا اصـل باشـد و ملت 
هایـی کـه برخلاف منافـع آن حرکت کنند باید بـه راهی که 
آنهـا ترسـیم کـرده انـد، بازگردند و ما مـی گوییم راه انسـان 
هـا را خداونـد بـزرگ و انبیـا و خـرد انسـان ها ترسـیم کرده 
اسـت و قلـدران تاریـخ نمـی توانند راه و مسـیر زندگـی ما را 

تعییـن کنند. 
وی یـادآور شـد: آنهـا می گوینـد هر کس که سـلاح برتر 
در اختیـار دارد و در سـازمان ملـل حـق وتـو دارد، سـازمان 
ملـل متحـدی که بعد از جنـگ جهانی دوم بـر مبنای قدرت 
نظامی تشـکیل شد و هر کس زور بیشـتری دارد رای بالاتری 
دارد و آن قـدرت نظامـی از دیگـران برتر اسـت حرف او حرف 

نهایی اسـت و حق وتـو دارد. 
رییـس شـورای عالی امنیت ملـی با یـادآوری این که پنج 
کشـوری کـه آن روز دارای سـلاح اتمـی بودنـد صاحـب حق 
وتـو شـدند، افـزود: مبنای حـق وتو چه بـود؟ آیا کشـورهای 
جهـان رای داده انـد؟ آیـا جمعیت این پنج کشـور دیکته می 
کرد که حق وتو داشـته باشـند؟ آیا سـوابق تمدنی و تاریخی 

آنهـا مـی گفت باید حق وتو داشـته باشـند. 
روحانـی اضافـه کـرد: هر کس که سـلاح برتر، کشـنده تر 
و ویرانگرتر در دسـت دارد، او حاکم اسـت و حق وتو دارد. این 
اسـاس ترسـیم دنیای جدید بعد از جنگ جهانی دوم اسـت. 
وی گفـت: یکـی از آثـار شـوم بعـد از جنـگ جهانـی دوم 
تشـکیل غـده سـرطانی در ایـن منطقـه بـود، آن هم بـر این 
مبنـا بـود کـه غرب مـی گفت ملـت های ایـن منطقـه را به 
آنهـا اعتمـاد نـدارم حتـی بـه دولت هایی که دسـت نشـانده 
خـود آنها بودند، اعتماد نداشـتم و باید قدرت دسـت نشـانده 
خـود را در ایـن منطقـه مسـتقر مـی کـردم کـه 100 درصد 
گـوش بـه فرمـان آنهـا باشـد و منافـع غـرب را در منطقـه 

حسـاس خاورمیانـه هضـم نکند. 

رئیس جمهور در کنفرانس بین المللی وحدت اسلامی:

حاضریم بدون توهین و دلار از منافع مردم عربستان دفاع کنیم 

خبــر
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من محمّد )ستوده شده در زمین( هستم. من، 
احمد )ستوده شده در آسمان( هستم. من، ماحى )از میان برنده( 

هستم كه به واسطه من، كفرْ نابود مى شود. من حاشر هستم كه مردم 
به دنبال من محشور ]و جمع [مى شوند. من »عاقب« هستم و عاقب، 

كسى است كه بعد از او پیامبرى نباشد

دوشنبه - 5 آذر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4693

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: سالانه در این استان حدود یک 
هزار و 500 تا 2 هزار تَن دچار سکته مغزی می شوند که یک سوم این افراد جان خود 

را از دست می دهند. 
دکتر احسان شریفی افزود: دست کم نیمی از این بیماران یعنی بیش از یک هزار تن 
دچار ناتوانی برگشت ناپذیر می شوند.وی ادامه داد: سکته مغزی اختلال حاد نورولوژیک 
مغز و اعصاب است که به علت نقص در خونرسانی در قسمتی از بافت های مغزی ایجاد 
و باعث می شود عملکرد قسمتی از مغز به صورت ناگهانی دچار اختلال برگشت ناپذیر 
شود.متخصص بیماری های مغز، اعصاب و سکته مغزی بیان کرد: سکته های مغزی 
دومین علت مرگ و میر و نخستین عامل ناتوانی افراد در استان قم و کشور محسوب می 
شود.شریفی پور افزود: تا چند سال گذشته سکته مغزی سومین علت مرگ و میر افراد در 
برخی از کشورهای خارجی بود که با انجام اقدام های پیشگری کننده امروز به پنجمین 
علت کاهش یافته، ولی این بیماری در ایران رو به افزایش است.وی با باین این که به طور 
میانگین سکته مغزی در 55 سالگی رخ می دهد، گفت: سن افرادی که در ایران دچار 
سکته مغزی می شوند 10 سال پایین تر از میانگین جهانی است و مردم ایران در مقایسه 
با مردم سایر کشورها زودتر دچار سکته می شوند.به گفته وی، به ازای هر دهه پیر شدن 
فرد، خطر بروز سکته 2 برابر می شود.وی با اشاره به عوامل زمینه ساز سکته مغزی، تاکید 
کرد: اگر فرد اختلال قلبی، چربی و فشار خون بالا داشته باشد و یا داروی خاصی مصرف 
کند، ممکن است در سن جوانی دچار سکته مغزی شود.استادیار دانشگاه علوم پزشکی 
با اشاره به این که سکته مغزی در مردان بیشتر رخ می دهد، ادامه داد: دیابت، چربی 
خون، بی تحرکی، مصرف سیگار، مواد دخانی، الکل و روان گردان ها، بیماری های قلبی 
و انعقادی می توانند زمینه ساز سکته های مغزی شوند.شریفی پور با بیان این که مصرف 
قرص های ضد بارداری از عوامل مهم بروز سکته مغزی است، ادامه داد: این دارو باعث 
سکته مغزی در سن جوانی میان خانم ها می شود.وی بیان کرد: زمانی که سکته مغزی 
رخ می دهد، اگر بیمار و یا اطرافیان بیمار در سه تا چهار ساعت نخست متوجه بروز این 

علایم شوند و بیمار را به مرکز درمانی ویژه ای که داروی حل کننده لخته دارد، منتقل 
کنند، بیماری قابل درمان است. 

وی افزود: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در سال 95 با اجرای طرح 724 
در 55 بیمارستان منتخب کشور، واحد ویژه ای برای پذیرش و درمان بیمارانی که دچار 
سکته مغزی می شوند، ایجاد نمود.دبیر کمیته تشخیص و درمان سکته های مغزی قم با 
اشاره به تجهیز این واحدها به وسایل و افراد آموزش دیده و متخصص، خاطرنشان کرد: 
کد 724 یعنی هفت روز هفته و 24 ساعت شبانه روز خدمات لازم برای درمان بیماران 
سکته حاد مغزی در بیمارستان های ویژه ای که تیم مربوطه مستقر است، ارائه می شود. 
شریفی پور افزود: در استان قم بیمارستان شهید بهشتی به عنوان یکی از مراکز 
متنخب کشوری در این زمینه مشغول درمان بیماران سکته مغزی است و با توجه به 
کیفیت کار و حضور نیروی انسانی متخصص جزو سه بیمارستان نخست کشور در زمینه 
ارائه خدمات به بیماران سکته مغزی محسوب می شود.وی گفت: از سال 95 تاکنون 
بیش از یک هزار بیمار در این واحد پرونده تشکیل داده اند و از این تعداد حدود 250 
بیمار تحت درمان قرار گرفته اند که بیش از 90 درصد این افراد ترخیص شده اند.وی 
افزود: سایر افراد نیز یا در زمان طلایی به بیمارستان منتقل نشده اند و یا بیماری دیگری 
داشته اند که امکان تزریق داروی حل کننده لخته وجود نداشته و درمان ویژه این واحد را 
دریافت نکرده اند و تحت درمان معمولی قرار گرفته اند.وی ضعف ناگهانی در نیمه صورت 
یا بدن و اختلال در تکلم ناگهانی را از علایم اصلی سکته مغزی عنوان و بیان کرد: مردم 
باید علایم سکته مغزی را بشناسند و در زمان طلایی بیمار را به مرکز درمانی منتقل 
کنند.شریفی پور افزود: برای پیشگیری از سکته مغزی، باید فشار، قند و چربی خون 
مرتب کنترل شود، تغذیه مناسب و وزش جزو برنامه روزمره افراد باشد، از بی تحرکی و 
استرس پرهیز شود، اگر افراد زمینه بیماری قلبی و خونی دارند درمان کنند و مواد دخانی 
را نیز حذف نمایند.به گفته وی، سابقه خانوادگی عامل مثبت و تاثیرگذار در بروز سکته 

مغزی است، ولی عامل مستقیم نمی باشد.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی قم :

سالانه 2 هزار تن در قم دچار سکته مغزی می شوند 

فراهم  گفت:  سلفچگان  شهردار 
نبودن زیرساخت های لازم برای توسعه 
ای  محله  فقدان خدمات  همچنین  و 
مناسب، ساکنان سلفچگان قم را وادار به 

مهاجرت از این شهر نموده است. 
مجید مختاری اظهار داشت: برغم 
وجود ظرفیت های فراوان برای تبدیل 
سلفچگان به یک شهر 40 هزار نفری، 
اما سهم توسعه شهر و مدیریت شهری از 

امکانات این بخش دیده نشده است.
وی این موضوع را حلقه مفقوده ای 
در مسیر آبادانی، پیشرفت و توسعه پایدار 
سلفچگان دانست و افزود: وجود منطقه 
ویژه اقتصادی، شهرک های صنعتی و 
قرار گرفتن در مسیر مواصلاتی 17 استان 
کشور، ارزش افزوده مضاعفی را برای این 

بخش از استان ایجاد کرده است.

مختاری با اذعان به کمبود امکانات 
رفاهی و معیشتی مناسب در سلفچگان 
نیز  شهر  این  ساکنان  و  اهالی  گفت: 
مانند هر شهر دیگری به بازار و خدمات 
و  مناسب  شهری  مبلمان  ای،  محله 
معابر استاندارد بدون عیب و نقص نیاز 
دارند، ولی کاستی ها در این حوزه باعث 
مهاجرت ساکنان به سوی قم شده است.

اشتغال در منطقه ویژه  وی میزان 
اقتصادی و شهرک صنعتی سلفچگان را 
6 هزار تن عنوان و تصریح کرد: سلفچگان 
یکی از مهمترین قطب های مرغداری 
کشور نیز است، ولی تنها در صورت بهره 
مندی از زیرساخت های مناسب به یک 

شهر پویا و زنده تبدیل خواهد شد.
مختاری در بخش دیگری از سخنان 
از  ناشی  خود معضل زیست محیطی 

فعالیت بیش از 50 واحد آلاینده مستقر 
در سلفچگان را مورد توجه قرار داد و افزود: 
متاسفانه نظارت مستمری بر این واحدها 
صورت نمی گیرد، چراکه هر وقت کنترل 
ها تشدید می شود، ناگزیر ضوابط و قوانین 

محیط زیستی را رعایت می کنند.
وی گفت: این واحدها علاوه بر انتشار 
گازهای سمی در هوا، با تخلیه شبانه 
مواد مسموم و زائد در زمین های اطراف 
منطقه  این  بوم  زیست  شهر، سلامت 
را با مخاطره جدی مواجه کرده اند.وی 
افزود: با توجه به حساسیت بالای منطقه 
سلفچگان، در سال های قبل مجوز سه 
واحد آلاینده به حالت تعلیق درآمده ولی 

همچنان به فعالیت خود ادامه می دهند.
شهردار سلفچگان همچنین با اشاره 
به اقدام های عمرانی در این شهر، احداث 

به  زمینی  در  اعظم)ص(  پیامبر  پارک 
مساحت 14 هکتار در ورودی شهر را از 
جمله این اقدام ها عنوان و اظهار کرد: 
جدا سازی آب فضای سبز از آب شرب 
بهداشتی و ساخت 2 مخزن بتنی به 
ظرفیت 350 مترمکعب در این پارک 

انجام شده است.
وی اصلاح، ترمیم و بازسازی روکش 
مواصلاتی  محورهای  و  معابر  آسفالت 
سلفچگان را از نیازهای مبرم این بخش 
مسیر  آسفالت  برای  افزود:  و  دانست 
درمانگاه سلفچگان و همچنین سایر معابر 
بخش که در مجموع 13 هزار و 200 
مترمربع برآورد می شود، 191 تن سهمیه 
قیر پیش بینی شده که عملیات اجرایی 
آن پس از تشریفات قانونی برای انتخاب 

پیمانکار آغاز می شود. 

شهردار سلفچگان:

زیرساخت های لازم برای توسعه سلفچگان فراهم نیست 

اتوبان قاچاق سوخت مسدود می شود! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

نامحـرمانه
یک نماینده مجلس: همچنان دانشجوی ستاره دار داریم 

یک نماینده مجلس گفت: علیرغم اینکه مرتب اعلام می کنند که دانشجوی ستاره دار نداریم، 
اما کماکان دانشجوی ستاره دار داریم و به تازگی یک دانشجوی ستاره دار به بنده مراجعه کرده بود.

غلامعلی جعفرزاده نماینده رشت و نایب رئیس فراکسیون مستقلین در گفت وگو با اعتمادآنلاین 
در خصوص استیضاح وزیر علوم، گفت: وزیر علوم باید تحرک بیشتری از خود بروز دهد؛ در حال 
حاضر اوضاع در دانشگاه ها خوب نیست.او ادامه داد: کمترین رشد اعتبارات وزارتخانه ها، مربوط به 
وزارت علوم است و رشد بودجه این وزارتخانه بیش از 7 تا 8 درصد نبوده است. این موضوع دو 
دلیل می تواند داشته باشد. یک دلیل عدم توجه دولت و دلیل دیگر عدم دفاع قابل قبول وزارت 
علوم است که نتیجه آن عدم رشد امکانات فنی، آزمایشگاهی، توسعه ای و رفاهی دانشجویان است. 
انصافا دانشگاه ها مشکلات بسیاری دارند و غذای دانشگاه ها بسیار بی کیفیت است.این نماینده 
مجلس با انتقاد از وجود دانشجوی ستاره دار، تاکید کرد: علیرغم اینکه مرتب اعلام می کنند که 
دانشجوی ستاره دار نداریم، اما کماکان دانشجوی ستاره دار داریم و به تازگی یک دانشجوی ستاره 
دار به بنده مراجعه کرده بود.جعفرزاده خاطرنشان کرد: انتظار داریم وزیر علوم جنب و جوش و 
تحرک بیشتری از خود بروز بدهد. یک خمودگی و خواب آلودگی بر دانشگاه ها حاکم است و هیچ 
کار تحولی انجام نمی شود. جعفرزاده در خصوص اینکه احتمال رای آوری استیضاح وزیر علوم 

وجود دارد؟ گفت: من این استیضاح را امضا نکردم اما اوضاع وزیر علوم خوب ن

جلسه محسن هاشمی با وزیر اطلاعات
رئیس کمیسیون محیط زیست و سلامت شورای شهر تهران از برگزاری جلسه رئیس شورای 
شهر تهران با وزیر اطلاعات خبر داد و گفت: در این جلسه وزیر اطلاعات اعلام کرده است مشکلی 
در خصوص حناچی برای شهرداری تهران وجود ندارد. زهرا صدراعظم نوری در گفتگو با فارس، 
درباره صدور حکم شهرداری پیروز حناچی منتخب شورای شهر تهران، اظهار داشت: محسن 
هاشمی رئیس شورای شهر تهران و چند تن دیگر از اعضای شورای شهر پیگیر صدور حکم 
شهردار جدید از سوی وزارت کشور بودند و با توجه به جلسات صورت گرفته، اعلام شده است 
که تا روز دوشنبه حکم پیروز حناچی به عنوان شهردار جدید تهران صادر می شود. وی با اشاره 
به جلسه ای که محسن هاشمی با وزیر اطلاعات داشته است، گفت: در آن جلسه وزیر اطلاعات 
اعلام کرده است که مشکلی در این خصوص وجود ندارد و حکم شهردار جدید صادر می شود. 
صدراعظم نوری در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه در بعضی از مطالب فضا های مجازی عنوان 
شده است که حکمحناچی صادر نخواهد شد، گفت: پیگیری هایی که تا کنون انجام داده ایم، 
هیچکدام از مراجع اعلام نکردند که در پرونده حناچی مشکلی وجود دارد. رئیس کمیسیون 
محیط زیست و سلامت شورای شهر تهران افزود: این فضاسازی ها و گمانه زنی ها وجود دارد، ولی 

وزیر اطلاعات اعلام کرد که حکم صادر خواهد شد.

یک زن سفیر افغانستان در آمریکا شد 
شبکه یک تلویزیون افغانستان اعلام کرد، »رؤیا رحمانی« به  عنوان سفیر این کشور در آمریکا 
منصوب شده است.به گزارش روز شنبه ایرنا به نقل از این رسانه ، رؤیا رحمانی که پیش از این 
به  عنوان سفیر افغانستان در اندونزی مشغول به کار بود از روز شنبه )سوم آذر ماه( به  عنوان 
اولین سفیر این کشور در آمریکا تعیین شد.هارون چخانسوری سخنگوی دولت افغانستان گفت، 
رؤیا رحمانی یکی از دیپلمات های بااستعداد افغانستان در زمان خدمت خویش در کشور اندونزی 
بود. وی اخیراً به عنوان سفیر جدید افغانستان در آمریکا تعیین شده که به زودی فعالیت های 
دیپلماتیک خود در این کشور را آغاز خواهد کرد.بعد از انتخاب رؤیا رحمانی به  عنوان سفیر جدید، 
حمدالله محیب سفیر سابق افغانستان در آمریکا به عنوان مشاور امنیت ملی دولت منصوب گردید.

رؤیا رحمانی در حالی به عنوان سفیر افغانستان در آمریکا تعیین شده است که اشرف غنی رئیس 
جمهوری ای کشور پیش از این به دادن سهم بیش تر به خانم ها در رهبری نهادهای دیپلماتیک 
و سفارت خانه های افغانستان در خارج از کشور سخن گفته بود.پیشتر نیز در ماه گذشته خانم 
»شاهگل رضایی« نماینده مردم استان غزنی در مجلس نمایندگان طی حکمی از سوی اشرف 

غنی به عنوان سفیر جدید افغانستان در تاجیکستان منصوب شد.

موگرینی: به برجام پایبند می مانیم 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه برجام برای امنیت منطقه و اروپا ضروری 
است، تاکید کرد که اتحادیه اروپا به اجرای این توافق متعهد باقی می ماند.به گزارش ایسنا، 
فدریکا موگرینی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در سخنرانی اش در نشست اتحادیه اروپا 
و وزیران امور خارجه کشور های آسیای میانه بار دیگر بر پایبندی اروپا به برجام تاکید کرد.بنابر 
گزارش پایگاه اینترنتی اتحادیه اروپا، موگرینی در سخنرانی خود اظهار داشت: من از حمایت 
وزیران خارجه از توافق هسته ای با ایران یا همان برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( قدردانی 
می کنم که عنصری کلیدی در معماری منع اشاعه هسته ای است و برای امنیت منطقه، اروپا و 
آسایای مرکزی و فراتر از آن ضروری است.وی ادامه داد: اتحادیه اروپا به اجرای توافق هسته ای 
با ایران متعهد است و تلاش های کشور های آسیای میانه نیز به میزان زیادی کمک می کنند تا 
ادامه اجرای موثر و کامل این توافق تضمین شود. ما این مسئله را با پنج وزیر امور خارجه آسیای 

مرکزی مورد تاکید قرار دادیم.

نیلی: همسرم از من خواست که از دولت کنار بروم
دستیار سابق رئیس جمهور در امور اقتصادی گفت : راستش در طول دولت یازدهم به دفعات 
تصمیم به خروج از دولت گرفتم. همسرم همیشه به من توصیه می کرد که اگر معتقدی که 
مشکلات کور به این اندازه جدی است و حتی مختصری هم می توانی موثر باشی ادامه بده. 
جمعه ها که گاهی به اتفاق بیرون می رفتیم، باب درد و دل را باز می کردم و از مسائل و مشکلات 
می گفتم و معمولا غز می زدم که خسته شدم و می خواهم هرچه زودتر خارج شوم. اما او معتقد 
بود اگر این امکان وجود دارد، نباید از دولت خارج شد. در این شرایط به شدت احساس فشار 
می کردم. اما از شما چه پنهان ایشان در دولت دوازدهم از همان ابتدا به من توصیه می کرد که 
مشخص است نمی توانی موثر باشی و بهتر است به کار های دانشگاهی برگردی. هرکس روحیاتی 
دارد و در مجموع حضور در دولت با روحیه من سازگار نیست. همواره انتخاب خودم حضور در 
دانشگاه و تحقیق و تدریس بوده و برای من بهترین اوقات همیشه زمانی بوده که سر کلاس بوده ام 

و راستش همواره از حضور در دولت ها احساس فشار می کنم.

پاسخ 12 صفحه ای ظریف به نامه دادستان کل کشور 
»بهرام قاسمی« سخنگوی وزارت امور خارجه ایران از نامه 12 صفحه ای وزیر امور خارجه به 
دادستان کل کشور در ارتباط با موضوع پولشویی خبر داد. به گزارش از پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
امورخارجه، قاسمی شنبه شب اعلام کرد: به رغم آنکه نامه دادستان محترم کل کشور خطاب به 
وزیر محترم امور خارجه پیرامون موضوع پولشویی به تاریخ 23 آبان 97 نگارش شده بود، ولی 
این نامه 29 آبان در وزارت امور خارجه واصل شد. وی ادامه داد: با این وجود و علیرغم حضور 
جناب آقای دکتر ظریف در ماموریت خارج از کشور، پاسخ دادستان کل کشور در 12 صفحه 
بلافاصله پس از بازگشت وزیر امور خارجه از سفر و در مهلت تعیین شده شنبه سوم آذر ماه 
تهیه و ارسال شد.اشاره قاسمی به نامه اخیر حجت الاسلام و المسلمین »محمد جعفر منتظری« 
دادستان کل کشور به »محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه درخصوص اظهارات اخیر وی در 

موضوع پولشویی است. 

بدهی انگلیس به ایران ارتباطی با پرونده زاغری ندارد 
سخنگوی وزارت امورخارجه ایران هر گونه رابطه  میان بدهی های انگلیس به ایران و پرونده 
نازنین زاغری را رد کرد و گفت این موضوعات کاملا متفاوت و با دو ماهیت گوناگون است.به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت امورخارجه، »بهرام قاسمی« پیرامون اخبار منتشر شده در 
برخی روزنامه های بریتانیا و فضای مجازی مبنی بر اینکه جرمی هانت، وزیر امور خارجه انگلستان 
قصد دارد در ازای پرداخت چند صد میلیون پوند بدهی ایران، خواستار آزادی یک محکوم امنیتی 
شود، اظهار کرد: این خبر، کاملا رد و تکذیب می شود، تصور می کنم که طرح این موضوع از سوی 
برخی رسانه ها آنهم به این صورت و با ایجاد ارتباط ساختگی و مقایسه بین دو موضوع از سر نا 
آگاهی و یا بر گرفته از برخی کانون های سیاسی خاص و به منظور ایجاد فشار بر جمهوری اسلامی 

ایران و همچنین با اهداف کاملا برنامه ریزی شده صورت پذیرفته است.

مجازات محکومان واردات شکر قطعی شد 
رئیس کل دادگستری استان تهران از صدور رأی دادگاه تجدیدنظر مربوط به یکی از پرونده 
های مفاسد اقتصادی با موضوع واردات شکر خبر داد و اسامی محکومان و میزان مجازات آنان را 
اعلام کرد.به گزارش قوه قضاییه غلامحسین اسماعیلی روز شنبه گفت: در این پرونده که مربوط 
به قبل از تشکیل شعب ویژه است، یکی از باند های مهم جرایم اقتصادی که در حوزه واردات شکر 
مرتکب جرایم ارتشاء، کلاهبرداری، جعل اسناد دولتی اعم از اسناد اعتباری و غیره شده بودند، 
تحت تعقیب قرار گرفته و 15 نفر از اعضای اصلی باند به تحمل حبس، شلاق، جزای نقدی و 
محرومیت از حقوق اجتماعی محکوم شده اند.به گفته اسماعیلی برخی از اعضای اصلی این باند 

را کارمندان یکی از بانک ها و دفاتر اسناد رسمی تشکیل می دادند.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  اعلام کرد

ارائه تسهیلات و تخفیفات ویژه در 
پرداخت عوارض ساختمانی و بهاء خدمات

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم از ارائه تسهیلات و تخفیفات ویژه 
شهرداری در پرداخت عوارض و بهاء خدمات از چهارم آذرماه خبر داد. 

سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به تصویب لایحه ارائه تسهیلات و 
تخفیفات ویژه شهرداری قم در پرداخت عوارض و بهاء خدمات در شورای 
اسلامی شهر قم اظهار کرد: در سال جاری طی لایحه ای که به منظور 
پرداخت عوارض و بهاء خدمات مودیان شهرداری قم به تصویب رسیده 
است، در 2 مرحله اقدام به ارائه این تسهیلات و تخفیفات صورت خواهد 
گرفت.معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم در خصوص زمان بندی اجرای 
این طرح گفت: مرحله اول این تسهیلات از چهارم آذر ماه همزمان با سالروز  
ولادت با سعادت پیامبر اکرم)ص( و امام جعفر صادق)ع( آغاز شده و تا 19 
دی مصادف با سالروز قیام مردم قم ادامه دارد.وی با اعلام میزان تسهیلات 
ارائه شده در این مرحله اعلام کرد: شهروندان در صورت پرداخت نقدی 
و یکجای عوارض و بهای خدمات از 25 درصد کاهش عوارض بهره مند 
می گردند و یا در صورت پرداخت اقساطی به صورت 30% نقد و الباقی 
طی 8 قسط، مشمول 15 درصد کاهش عوارض و بهاء خدمات خواهند 
شد.معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خاطرنشان کرد: مرحله دوم 
تخفیف های شهرداری از 20 دی تا 22 بهمن خواهد بود که در صورت 
پرداخت نقدی و یکجای عوارض و بهای خدمات از 20 درصد تخفیف در 
پرداخت عوارض و بهاء خدمات بهره مند خواهند شد.حسام نژاد ادامه داد: 
در این مرحله نیز برای پرداخت اقساطی  شهروندان به صورت 30% نقد 
و الباقی طی 8 قسط، مشمول 10 درصد کاهش عوارض و بهاء خدمات 
خواهند شد.وی خاطر نشان کرد: در روش پرداخت اقساطی، در صورت 
عدم تسویه اقساط و پاس نشدن چک ها، تخفیفات ارائه شده نسبت به 
مانده بدهی کاهش عوارض ملغی و کان لم یکن تلقی خواهد شد.معاون مالی 
و اقتصادی شهرداری قم در خصوص جرایم ماده 100 نیز گفت: در سال 
جاری جرایم ماده 100 شامل تخفیف و ارائه تسهیلات نخواهد شد؛ لیکن 

امکان تقسیط این جرایم وجود دارد.

معاون فنی سازمان قطار شهری قم خبرداد

اعمال محدودیت های ترافیکی 
در محدوده زیرگذر امامزاده ابراهیم

 A10 معاون فنی سازمان قطار شهری قم گفت: برای احداث ایستگاه
مترو محدودیت های ترافیکی به مدت 75 روز در محدوده زیرگذر امامزاده 
ابراهیم، بلوار نیروی هوایی و... ایجاد خواهد شد.سید صدرا قاسمی با اشاره به 
برنامه شهرداری برای اجرای ایستگاه A10 مترو در محدوده میدان سعیدی 
اظهار کرد: در فاز اول مترو اجرای 6 ایستگاه پیش بینی شده که از قلعه 
کامکار تا میدان مطهری است؛ ایستگاه میدان سعیدی به عنوان ایستگاه 
A10 در طرفین پل راه آهن قرار دارد که شمع های طرفین آن اجرا شده و 
اجرای سقف ایستگاه باقی مانده است.وی با تاکید بر اینکه برای اجرای سقف 
پروژه نیاز به برداشت سطح بلوار نیروی هوایی و امامزاده ابراهیم محدوده 
زیرگذر است تصریح کرد: در همین راستا در محدوده زیرگذر امامزاده 
ابراهیم برخی محدودیت های ترافیکی ایجاد خواهد شد و تنها دسترسی های 
محلی برای استفاده شهروندان پیش بینی شده است.وی با بیان اینکه از 
سمت میدان سعیدی ورودی به سمت زیرگذر و بلوار نیروی هوایی مسدود 
خواهد شد بیان کرد: قبل از زیرگذر امامزاده ابراهیم در بلوار نیروی هوایی 
دوربرگردان ایجاد شده تا مردم بتوانند به سمت میدان سعیدی تردد کنند.

وی با تاکید بر اینکه بخشی از دسترسی محلی از طریق بلوار جنب ریل 
راه آهن پیش بینی شده است افزود: مسیر شمالی میدان معصومیه نیز بسته 
خواهد شد و مسیرهایی که به این سمت حرکت می کنند باید از مسیر 
بلوار آیت الله کاشانی استفاده کنند.قاسمی با بیان اینکه ضلع شرقی میدان 
توحید نیز بسته خواهد شد تا تنها دسترسی محلی برای 20 متری رئیس 
کرمی از مسیرهای جایگزین برقرار باشد اظهار کرد: محدودیت ها به صورت 
مرحله ای اجرا می شود، ابتدا میدان توحید و معصومیه و مابقی در مرحله 
دوم مسدود خواهد شد.شهرداری در حال حاضر آماده اعمال محدودیت ها 
و مسدودسازی مسیرها است و از ساعت 24 روز سی ام آبان ماه به مدت 

75 روز محدودیت های ترافیکی آغاز خواهد شد.
 

شهردار منطقه دو قم   خبرداد

تکمیل طرح ایمن سازی 
حفاظ استخر بوستان جوان

شهردار منطقه دو قم  گفت :طرح ایمن سازی حفاظ استخر بوستان 
جوان مطابق دستورالعمل های اداره استاندارد انجام شد. رضا رحیمی 
اظهارداشت  طرح ایمن سازی حفاظ استخر بوستان جوان در راستای 
استاندارد سازی اماکن عمومی و پارکها در دستور کار شهرداری منطقه دو 
قرار گرفته و هم اکنون مراحل تکمیلی خود را سپری می کند.وی اعتبار 
این طرح را 2 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: این طرح با هدف ایمن سازی، 
استاندارد سازی و افزایش ضریب ایمنی استخر بوستان جوان اجرا گردیده 
است .وی افزود: طرحهای تکمیلی اجرا شده و در دست اقدام بوستان جوان 
شامل محوطه سازی، ایمن سازی روشنایی، توسعه درخت کاری و احداث 
ورودی ها و همچنین واگذاری به بخش خصوصی نیز در حال پیگیری 
است و در این خصوص سالیانه مبلغ 20 میلیارد ریال جهت نگهداری و 

توسعه زیرساختهای این بوستان هزینه می شود.

شهردار منطقه سه قم :

عملیات عمرانی بوستان ولایت 
تا خرداد 98 تکمیل می شود

شهردار منطقه سه قم از اتمام عملیات عمرانی پروژه بوستان ولایت تا 
خردادماه سال آینده خبر داد.سیدشمس الدین نعمتی با اشاره به آخرین 
وضعیت توسعه و آماده سازی بوستان ولایت در منطقه سه اظهار کرد: این 
پروژه از دی ماه سال گذشته آغاز شده و طبق برنامه ریزی صورت گرفته تا 
خردادماه سال آینده تکمیل خواهد شد.وی با بیان اینکه بوستان ولایت یکی 
از لکه های سبز منطقه سه است که در مجاورت عوارضی قم تهران قرار 
گرفته است، افزود: در این پروژه اقدامات لازم برای تبدیل به یک بوستان 
شهری در حال انجام است.شهردار منطقه سه قم با بیان اینکه در این پروژه 
بیش از 2 میلیارد تومان هزینه شده است، گفت: تکمیل دسترسی ها و 
تأمین روشنایی در این پروژه در حال انجام است و امیدواریم بتوانیم طبق 
زمان بندی صورت گرفته پروژه را در اختیار مردم قرار دهیم.وی با بیان 
اینکه پروژه بوستان ولایت جنب مسجد اهل بیت واقع شده و وسعتی بالغ 
بر 38 هزار مترمربع دارد، اظهار کرد: جدول گذاری، زیرسازی، آسفالت 
شوارع اصلی و دسترسی بوستان به اضافه طرح کاشت و روشنایی از جمله 

بخش های پروژه بوستان ولایت است که عمده آنها تکمیل شده است.
 

شهرداری قم برگزار می کند؛

هشتمین کنفرانس بین المللی توسعه 
پایدار، عمران و بازآفرینی شهری 

هشتمین کنفرانس بین المللی توسعه پایدار، عمران و بازآفرینی شهری 
با همت شهرداری قم برگزار می شود.هشتمین کنفرانس بین المللی توسعه 
پایدار، عمران و بازآفرینی شهری و دومین کنفرانس تخصصی مهندسی پل 
به همت شهرداری قم و با مشارکت استانداری قم، موسسه آموزش عالی 
دانش پژوهان، دانشگاه صنعتی دورتمند، اداره کل راه و شهرسازی استان قم، 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم و وزارت راه 
و شهرسازی در مرکز همایش های شهرداری برگزار می شود.این کنفرانس 
21 تا 23 آذرماه در محورهای مباحث مرتبط با توسعه پایدار در زمینه های 
معماری، شهرسازی، مهندسی عمران، محیط زیست، بهینه سازی مصرف 
انرژی، مدیریت و مدیریت بحران، اقتصاد شهری، فرهنگ و جامعه شناسی، 
صنعت، تکنولوژی و فناوری اطلاعات و مهندسی پل)ترافیک، معماری، 
سازه، فناوری و نوآوری، مدیریت، نگهداری، ایمنی و هزینه های پایداری 

همراه با برگزاری کارگاه ها و نمایشگاه های تخصصی برگزار می شود.

اخبــار

سرپرست استانداری قم با بیان اینکه 
بسیج وابسته به هیچ حزب و گروهی نیست 
گفت: موفقیت های کشور در عرصه های 

گوناگون نتیجه ی تفکر بسیجی است.
 سید محمدرضا هاشمی روز شنبه 
در نشست با مدیران بسیج ادارات که به 
مناسبت هفته بسیج در سالن امام جواد)ع(

سخنانی  طی  شد،  برگزار  استانداری 
دستاوردهای 40 ساله انقلاب اسلامی را 
نتیجه روحیه و تفکر بسیجی مسئولان 
نظام دانست. وی با بیان این که موفقیت در 
جنگ هشت ساله تحمیلی بدون همدلی 
و وحدت ملت ایران و مشارکت همه مردم 
محقق نمی شد، افزود: در مقطع فعلی و 
در جنگ اقتصادی که در پیش داریم نیز 
بایستی همه ظرفیت های مردمی را فعال 
نماییم. وی حمایت دولت تدبیر و امید از 
تفکر بسیج را نیز مورد توجه قرار داد و 
سیاسی  مختلف  های  بخش  گفت:  در 

با مشارکت  اقتصادی دولت  و  فرهنگی 
نیروهای بسیجی خدمات بسیار خوبی را 
به مردم ارائه داده است. هاشمی با بیان 
اینکه  بسیج وابسته به هیچ حزب و گروهی 
نیست، جایگاه قم به عنوان ملجاء انقلاب 
اسلامی را مورد توجه قرار داد و گفت: در 

استان بایستی برای جذب حداکثری مردم 
به این تفکر و روحیه تلاش شود.

سرپرست استانداری قم تصریح کرد: 
دستگاه های دولتی بایستی همکاری لازم 
را با مجموعه های بسیج ادارات در برگزاری 

مراسم فرهنگی و مذهبی داشته باشند.

احمد امیرآبادی نماینده مردم قم نیز 
در این جلسه پیگیری مشکلات کارمندان 
دولت توسط نهاد بسیج ادارات را خواستار 
شد و گفت:  بسیج ادارات بایستی از ظرفیت 
مسائل  حل  برای  استانی  و  ملی  های 

استفاده کند.
وی با بیان این که بسیج فراتر از دستگاه 
های دولتی است، بسیج را فراتر از یک 
تفکر خاص دانست و تصریح کرد: کار برای 
رضای خداوند و خدمت به مردم،  مبارزه با 
اختلاس و رشوه گیری و تلاش جهادی 
برای پیشرفت کشور از خصیصه های تفکر 
بسیجی است و هر کس این ویژگی ها را 

داشته باشد بسیجی محسوب می شود.
بسیج  تشکیل  سالروز  آذر،  پنج 
مستضعفین به فرمان امام خمینی )ره( 
در سال 1358 است؛ بیست و نهم آبان تا 
پنجم آذرماه به نام هفته بسیج نامگذاری 

شده است. 

سرپرست استانداری قم:

بسیج وابسته به هیچ حزب و گروهی نیست

مسئول دبیرخانه کانون  های فرهنگی هنری مساجد قم، با اذعان به وجود موازی کاری 
در مساجد گفت: شورای عالی انقلاب فرهنگی ساز و کاری برای حذف موازی کاری را دراین 

مکان های مقدس تدوین کرده ولی تا کنون این موضوع اجرایی نشده است.
 حجت الاسلام والمسلمین سعید روحانی افزود: بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب 
فرهنگی باید جلسه هایی مشترک با حضور تمام دستگاه های فعال در مساجد به دبیری 
دبیرخانه کانون  های فرهنگی هنری مساجد تشکیل و پس از برنامه ریزی و تدوین برنامه 
های دستگاه های مختلف در قالب یک برنامه مشترک در مساجد اجرایی شود ولی تاکنون 

چنین اقدامی صورت نگرفته است.
وی با اشاره به مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی به منظور احیای نقش واقعی 
فرهنگی و تبلیغی مساجد در اواخر سال 1371 و تشکیل کانون های فرهنگی هنری در 
مساجد کشور در راستای این مصوبه گفت: به منظور استفاده بهینه از امکانات و تأسیسات 
دستگاه های دولتی، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مکلف شد تا در راستای هدایت و 
سازماندهی فعالیت های فرهنگی و هنری و همچنین حذف موازی کاری در مساجد کانون 

های فرهنگی هنری ایجاد کند.
روحانی با بیان اینکه موازی کاری در مساجد را باید از ابعاد مختلف مورد ارزیابی قرار 
داد، افزود: اصل حرف که با موازی کاری در مساجد توسط نهادهای مختلف از جمله ارشاد، 
اوقاف، سازمان تبلیغات و بسیج مواجه هستیم درست است ولی باید بر این نکته توجه کرد 
که جامعه مخاطبان کانون های فرهنگی هنری بسیار گسترده تر از نهادهای فعال دیگر در 

مساجد از جمله بسیج است.
وی ، تنوع مخاطبان کانون های فرهنگی هنری مساجد را بسیار گسترده دانست و ادامه 
داد: کانون های فرهنگی مساجد سلیقه ها و گرایش های مختلف را دور هم جمع کرده 
و برای آنها برنامه های مختلف فرهنگی، هنری، آموزشی، علمی و پژوهشی برنامه ریزی و 

اجرا می کند.
وی ادامه داد: مساجدی که دارای وحدت و هماهنگی بین مسئول پایگاه کانون، مسئول 
پایگاه مقاومت، هیات امنا و امام جماعت وجود دارد با تشکیل شورای فرهنگی بخش زیادی 

از این موازی کاری حذف شده است ولی این راهکار در همه مساجد قابل اجرا نیست.
روحانی گفت: تنها راه حل قانونی برای حذف این موازی کاری در مساجد، تشکیل جلسه 
های مشترک دستگاه های مختلف با محوریت و دبیری دبیرخانه کانون های فرهنگی هنری 

مساجد است که مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی برآن تاکید کرده است.
متعاقب مأموریتی که شورای عالی انقلاب فرهنگی در تاریخ هجدهم اسفند ماه 1371 
و تحت عنوان مصوبه 302 به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در زمینه ارایه طرح هایی 
برای مقابله با تهاجم فرهنگی محول کرد، مقرر گردید از باب احیای نقش واقعی فرهنگی و 
تبلیغی مساجد و استفاده بهینه از امکانات و تأسیسات دستگاه های دولتی، وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی هیأتی را در راستای هدایت و سازماندهی فعالیت های فرهنگی و هنری در 
مساجد ایجاد نماید. این هیأت بعد از شکل گیری و فعالیت به ستاد عالی هماهنگی و نظارت 

بر کانون های فرهنگی و هنری مساجد شهرت یافت 

مسئول دبیرخانه کانون های مساجد استان قم:

موازی کاری در مساجد باید کنار گذاشته شود

جناب آقای 
حاج حسن فروزان

درگذشت پدر گرامیتان را به جنابعالی و 
خانواده محترمتان تسلیت عرض 

می نماییم. از خداوند متعال برای آن مرحوم 
علو درجات و برای بازماندگان صبر جمیل و 

اجر جزیل خواهانیم. 
 جمعی از همکاران شما در فرمانداری قم

پیام  تسلیت


